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ИНТЕРВЮ СТАТИСТИКА

Руси Статков
за продажбата
на Дипломатическия
клуб в Бояна 1 1

Нареждаме се до
Никарагуа и Монголия
по икономическа
свобода 7

В нарушение на Закона за висшето
образование, без да е премината
задължителната процедура за акреди-
тация, управляващото мнозинство пре-
образува Франкофонския институт за

администрация и управление във висше
училище чрез ратификация на спогодба
на първо четене в НС вчера. Депутатите
от БСП Михаил Миков и от “Атака” проф.
Станислав Станилов предупредиха, че

В нарушение на Конституцията и разпоредбите за акредитация
управляващите пробутват Френско висше училище

АКТУАЛНО

Още 25 спортни
звезди приемали
„легално” допинг

Сатирата започва
юбилейния си
сезон с подарък
за публиката

решението нарушава Конституцията.
Не може с ратификационни дого-

вори да създаваме висши училища в
България, настоя Миков. Той попита
взети ли са мнения от академичната

общност, от Съвета на ректорите, кон-
султирана ли е Агенцията по акреди-
тация. Според него това е поредният
удар върху българското образование
и държавност. 3

3 1

2 4

Властта създава
незаконен университет

„Късметите”
на новата
учебна година 2 1
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66 611 българчета чуха за първи път училищния звънец вчера

КАРАШЪК И ТЮРЛЮГЮВЕЧ
Само преди няколко ме-

сеца Георги Първанов халю-
цинираше за коалиция, която
има следния вид (цитатът е
буквален): “центристка, ляво-
център, дясно-център, патрио-
тична”. Някои я нарекоха
“тюрлюгювеч”. Този смърто-
носен коктейл вчера се мате-
риализира пред очите ни в
съюз, наречен “Ивайло Кал-
фин-президент”. В него вли-
зат, дръжте се за столовете -
“Гергьовден”, ГОРД на Сла-
ви Бинев, “Партия на зелени-
те”, ОБТ и партия “Либерали”

(стр. 3). Всичко това може
да бъде описано със звучна-
та народна дума “пълен ка-
рашък”. Политическо ГМО.
Безвкусно и безидейно. Все-
ядността на АБВ обаче е ме-
тафорична. Тя най-добре из-
разява абсурдните крайности,
които ни предлага тази кан-
дидатпрезидентска кампания.
Просто чрез коалиционния си
формат Калфин избра да се
нареди от страната на Митьо
Пищова и Радо Шишарката.
Само си помислете докъде е
стигнал абсурдът. Реформато-

рите сравняват президента
си с електромобил. Абевей-
ците си правят фолкаджий-
ска коалиция. Патриотите го
играят шумно невъздържа-
ни, но прилежни в гласува-
нията заедно с ГЕРБ. А ГЕРБ
- техният кандидат все още
тъне в мистерия. Както пише-
ше Ботев: “Мъж ли си, жена
ли, или хермафродит - звяр
или риба?”. Неясно. Пак до-
бре, че са обещали да ни го
съобщят на 2 октомври. Ина-
че можеше да ни го пред-
ставят едва след изборите.

Александър
СИМОВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Вътрешният министър Румяна

Бъчварова иска от министъра на
регионалното развитие и благоус-
тройството да финансира изграж-
дането на видеонаблюдение в 39
града. “Финансовите средства
биха могли да дойдат по европей-
ската оперативна програма “Реги-
они в растеж”, в която има приори-
тетна ос за осъществяване на мер-
ки, свързани с обновяването на
градската среда и осъществяване
на мерки за интегриран градски
транспорт. “Изграждането на сис-
теми за видеонаблюдение на об-
ществени места е включено в до-
пустимите разходи и дейности по
програмата”, заявява Бъчварова.

Вицепремиерът смята, че ви-
деонаблюдението е сред най-
ефективните средства в борбата с
конвенционалната престъпност и

Бъчварова поиска от Павлова пари
за видеонаблюдение в 39 града

опазването на обществения ред. Тя
признава, че голяма част от изгра-
дените от местната власт системи
за видеонаблюдение нямат връзка
с районните полицейски управле-
ния и ефективността им не е на
добро ниво. В тази връзка в МВР
бе подготвена заповед, с която са
утвърдени Насоки за определяне
на местата за изграждане на сис-
теми за видеонаблюдение и
на минимални и функционални и
технически изисквания към сис-
темите, казва Бъчварова и
допълва, че е постигнато съгла-
сие с Националното сдружение
на общините приходите от нару-
шенията, които се регистрират от
камерите за видеонаблюдение,
да остават в бюджета на местна-
та власт, за да се осигури ресурс
за инвестиции и поддръжка.

Снимка  БГНЕС

Мнозинството във Вис-
шия съдебен съвет катего-
рично се противопостави на
промяната в Наказателно-
процесуалния кодекс, която
предлага делата за подкуп
и длъжностни престъпления
срещу депутати, министри,
магистрати и др. да преми-
нат от Софийския градски
съд в Специализирания на-
казателен съд. Според кад-
ровиците това е в противо-
речие на Конституцията, за-
щото промяната на под-
съдността не е по материя,
а по субект, и така спец-
съдът придобива елементи
на извънредност, което е в
нарушение на основния за-
кон. Този довод е отбелязан
и от Конституционния съд в
Решение №10 от 15 ноем-
ври 2011 г. В крайна сметка

ЦИК проведе първия редовен брифинг във връзка с организацията на предстоящите
избори за президент и вицепрезидент на републиката и национален референдум,

насрочени за 6 ноември 2016 г. Говорителят на ЦИК Александър Андреев припомни, че
този път ще има задължително гласуване. При него всеки, който не гласува в два

последователни избора от един и същи вид, без уважителни причини, ще бъде
отписан от избирателните списъци

ÂÑÑ îòêàçâà çíàêîâèòå äåëà çà
êîðóïöèÿ äà ïðåìèíàò â ñïåöñúäà

Синдикатите да помог-
нат в борбата срещу под-
купни надзиратели, призо-
ва правосъдният ми-
нистър Екатерина Заха-
риева при посещението си
в Пловдивския затвор. Тя
призова синдикалистите
да сигнализират за служи-
тели, които внасят забра-

Магистратите настояват казусите да останат
в Софийския градски съд и поискаха анализ
на функционирането на съдебната система

висшите магистрати дадоха
положително становище по
промените в НПК, но при-
дружено със забележки.
“Правен свят” отбелязва, че
най-категоричната е именно
за промяната наподсъдност-
та.

Съдия Галя Георгиева бе
единствената, която публич-
но подкрепи тази промяна и
то с твърде лековата обос-
новка - трябвало “да се на-
руши монополът на Софий-
ския градски съд”. Срещу
становището по НПК, изгот-
вено от правната комисия на
ВСС, гласуваха Георгиева и
Димитър Узунов. Останали-
те присъстващи 14 членове
на съвета го подкрепиха.
Висшите магистрати смятат,
че няма никакви сериозни
аргументи, които да налагат

промяната на подсъдността.
В мотивите на проекта било
посочено, че се прави зара-
ди обществените очаквания
и за рационалното използ-
ване на спецсъда. ВСС
изтъква, че преди да се
предприемат промени в про-
цесуалните закони, трябва
да се направи анализ на
функционирането на съдеб-
ната система, на практиките
и противоречията. В случая
такова нещо няма.

До 30 октомври 2016 г.
трябва да е готов анализът
на ВКС за ефективността на
специализираните съдили-
ща. Преди това промяната в
подсъдността на специали-
зирания съд е неприемлива,
смятат от ВСС. “При липса
на мотиви от вносителя из-
глежда, че той решава, че

тези дела в момента се гле-
дат неефективно от СГС и
затова законодателят ще ги
възложи на специализира-
ния съд. Този извод е на-
пълно голословен и създава
впечатление, че с тази про-
мяна се решават конюнктур-
ни политически задачи”,
обобщават магистратите.

Преди дни председате-
лят на Върховния касацио-
нен съд Лозан Панов запо-
дозря, че прехвърлянето на
делата за корупция срещу
депутати, министри и маги-
страти в специализираните
наказателни съдилища при-
лича на заобикаляне на
СГС. “Вместо да мислим за
това как да се преосмисли
структурата на съдилищата
и какъв е коефициентът на
полезно действие на специ-
ализираните наказателни
съдилища, се върви в една
друга посока - изземване
на компетентност от един
съд и предоставянето й на
друг”, заяви Панов.

Неизвестни лица са
извършили вандалски акт
спрямо паметника на Георги
Кирков в Казанлък на 11 сре-
щу 12 септември. Разрушена
е част от мраморната обли-
цовка на фундамента на ме-
мориала и са откъртени поне
осем масивни мраморни бло-
ка, съобщиха от ИБ на Общин-
ския съвет на БСП. Членовете
му излязоха с позиция срещу
поругаването, в която остро
осъждат подобни груби хули-
гански действия спрямо ем-
блематичен за града памет-
ник. “Политическата ни пози-
ция е израз на личното ни
огорчение от действие, което
не демонстрира нищо, освен
душевната нищета на неговия
извършител. Със собствените
си ръце той е посегнал на
паметта не само на блестящ и
талантлив творец, но и на ге-
рой от Балканската война, лял
кръвта си за България по бой-
ните полета на Чаталджа”, се
казва в позицията. От БСП се
надяват местната власт да
предприеме спешни и адек-
ватни мерки за възстановява-
не на поругания паметник.

ПОРУГАХА
ПАМЕТНИК
НА ГЕОРГИ
КИРКОВ

МВР е задържало двойно повече мигранти на
българо-сръбската граница, спрямо установени-
те нелегално преминали през турско-българска-
та граница. Това става ясно от отчет на вътреш-
ното министерство.

От началото на 2016 г. до 8 септември на
българо-сръбската граница са задържани 7512
души, а при опит да проникнат в България от
Турция - едва 3300 души. Миналата седмица об-
щият брой на мигрантите, установени на наша
територия от началото на 2016 г., премина гра-
ницата от 13 000 души.

От статистическите данни на МВР става ясно
още, че преди година по това време на турско-
българската граница са задържани двойно пове-
че мигранти, докато тенденцията за мигрантския
натиск по западната ни граница остава без про-
мяна през 2016 г. спрямо този през 2015 г. 406

Захариева призова синдикатите
да се борят срещу подкупни надзиратели

нени вещества или не
гледат на службата си
съвестно, защото вредят
на имиджа на цялата си-
стема. Захариева смята,
че съотношението надзи-
ратели/затворници е до-
ста над средното в Евро-
па и подкрепи мнението
им, че е нужно увеличе-

ние на щата и заплатите.
От януари досега слу-

жителите на затвора в
Пловдив са предотврати-
ли 65 опита за внасяне на
наркотици и около 200 за
алкохол и мобилни теле-
фони. Директорът на ин-
ституцията Божил Иванов
докладва, че от 475 ли-

шени от свобода в основ-
ния корпус 235 души, или
около 60%, работят всеки
ден - произвеждат пласт-
масови елементи за ел-
табла за италианска фир-
ма, сандъци за боеприпа-
си за военнопромишле-
ния комплекс, алуминие-
ви изделия, мебели.

7500 мигранти хванати на сръбската
граница, 3300 - на турската

мигранти са задържани от началото на годината
до края на миналата седмица по гръцко-българ-
ската граница, 42 лица по българо-румънската и
3 на българо-македонската граница.
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ГЕОРГИ ПЪРВАНОВ ОТКАЗА ДА ОТГОВОРИ КАКВИ
СА ПРОГНОЗНИТЕ РЕЗУЛТАТИ НА АБВ

У

ГРАДСКИЯТ СЪВЕТ
НА БСП В СОФИЯ

организира среща - разговор
с кандидатите за президент

и вицепрезидент
на Република България

ген. РУМЕН РАДЕВ и
ИЛИЯНА ЙОТОВА.

Заповядайте на 20 септември
(вторник) от 18.30 ч.

в зала №3 на НДК.

ародните представители от БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ дариха
250 комплекта книжки на Валери Петров и Леда Милева в
различни училища от страната вчера. Изданията са заку-
пени със средства от партийната субсидия на БСП.
Лидерът на социалистите Корнелия Нинова откри учеб-
ната година в основното училище “Константин Косте-
нечки” в с. Костенец. Заедно с кмета на община Косте-
нец Радостин Радев тя подари книги на местните първо-
класници. “Да е честит първият учебен ден на българ-
ските учители, родители и деца! Скъпи учители, в труд-
ни условия вие продължавате да отстоявате своята
кауза да образовате и възпитавате младите хора.
Приемете нашата почит за родолюбието и всеотдайност-
та си. Уважаеми родители, бъдете съпричастни в грижа-
та за вашите наследници. Мили деца, пожелавам ви
здраве и любознателност. Повече знания днес, означа-
ват по-добра реализация утре. а добър час и сполука”,
пожела Нинова.

Партия АБВ издигна за
кандидат-президент Ивайло
Калфин, който допреди три
месеца бе вицепремиер и
социален министър в кабине-
та на Бойко Борисов. Лидерът
на АБВ Георги Първанов
съобщи, че Калфин е издиг-
нат от коалиция от няколко

Незаконно легализират
ново висше училище
Нарушавате Конституцията, не може да се прескача
процедурата по акредитация, възмути се Михаил Миков

Павлета ДАВИДОВА

Управляващото мнозинство
незаконно превръща Франко-
фонския институт за админист-
рация и управление във висше
училище. Проф. Станислав Ста-
нилов от “Атака” и Михаил Ми-
ков от БСП алармираха вчера,
че така парламентът нарушава
Конституцията, заобикалят се и
изискванията на Закона за вис-
шето образование за акреди-
тацията, които са задължител-
ни за всяко учебно заведение.
Вчера парламентът гласува на
първо четене законопроект за
ратифициране на Спогодба
между правителството, Между-
народната организация на
франкофонията и Университет-
ската агенция на франкофония-
та за дейността на бъдещото
Висше училище на франкофо-
нията за администрация и уп-
равление в София.

Институтът е създаден на
базата на договор от 2002 г. -

тогава се появява център за
езиково обучение. Вчера по
предложение на Министерския
съвет обаче институтът проме-
ни статута си чрез ратификация
на спогодба, а не по законова-
та процедура. Чрез споразуме-
нието държавата предоставя и
безвъзмездно помещения в
сграда на столичната ул. “Лео-
полд Седар Сенгор”. Новото
висше школо вече ще плаща
ДДС върху учебните материа-
ли, консумативи и оборудване,
както и такса смет.

Можем ли с ратифиционни
договори да създаваме висши
училища в България, попита
Миков. Той отбеляза, че новата
структура освен бакалавърски и
магистърски степени, ще може
да дава и “продължаващо обу-
чение”, което означава доктор-
ска степен. “Това се случва в
условия, когато в университети-
те на България има дефицит на
студенти. По заобиколен начин
създаваме ново висше учили-

ще, без да са изпълнени крите-
риите и изискванията в Закона
за висшето образование”, под-
черта социалистът. Миков поис-
ка отпадането на точката от
дневния ред и провеждането на
сериозна дискусия със Съвета
на ректорите, обсъждане и в ко-
мисията за вътрешните работи
и консултация с МОН.

“Не може през задната вра-
та да открием ново висше учи-
лище. Моля ви, спазвайте Кон-
ституцията, с такова решение я
нарушаваме! Общ е режимът за
откриване на учебни заведения
и той не може да бъде подме-
нен. Законът указва ясно кой и
как може да открива висши
учебни заведения в България”,
категоричен бе проф. Стани-
слав Станилов. Той също настоя
за отлагане на ратификацията
и също предложи случаят да
бъде разгледан внимателно в
парламентарните комисии.
Мнозинството отново отказа.

“Дори в Уагадугу, в Буркина

Фасо, където отиде досегаш-
ният френски посланик в Со-
фия, има установен режим в
закона и висши училища се
създават при изпълнението на
определени законови крите-
рии. В България има закон,
който посочва как се извършва
акредитация, има Закон за
висшето образование. Тексто-
вете са изрични”, напомни
Михаил Миков. “Кой иска да
създаде такъв извънреден ре-
жим? Взети ли са мнения от
академичната общност, консул-
тирана ли е агенцията по ак-
редитация”, попита депутатът.

Външният зам.-министър
Румен Александров се оправ-
да, че новата структура щяла
да издава само френски дип-
ломи. Ако на последващ етап
реши да издава и български,
тогава училището щяло да
премине през процедурата по
акредитация. Съгласно спора-
зумението училището ще пла-
ща такса смет и ДДС за раз-

лика от досега. Това висше
училище функционира години
наред, издаде той.

Миков апострофира, че няма
значение дали дипломите ще
са френски. “От изказването на
зам.-министъра прозвуча при-
знанието, че ще се издават дип-
ломи от чужди университети, не
от Уагадугу, но това не проме-
ня нещата. Българските универ-
ситети в чужбина са ограниче-
ни, а България позволява на
чужди университети, без да са
преминали процедурата на ак-
редитация, да издават дипломи
и да обучават в България. Това
е пореден удар върху българ-
ското образование”, възмутен
бе той. Според Миков умишле-
но се бърза с ратификацията,
“за да се уреди някой да стане
член на Управителния съвет, да
се изземат имотите, които
държавата ще им предостави
безвъзмездно, и да се приклю-
чи с този случай”.

В крайна сметка мнозинст-
вото се отказа да гледа казуса
веднага и на второ четене и го
отложи за друго заседание.
Коментар на стр. 12

Социалистите раздадоха
250 книжки за 15 септември

Н

АБВ ИЗДИГА ИВАЙЛО КАЛФИН ЗА ПРЕЗИДЕНТ

осие от “съвет-
ската ера” е при-
чината българ-
ският премиер да
номинира Боко-

партии и носи името “Калфин
- президент”. В нея влизат
АБВ, движение “Гергьовден”,
ГОРД, “Зелените”, ОБТ и пар-
тия “Либерали”. Първанов ока-
честви коалицията като “инте-
ресна, симпатична и перспек-
тивна”, като всички участници
в нея били равнопоставени.

Първанов допълни, че тази
коалиция ще се яви заедно и
на парламентарните избори и
ще отстоява идеята му за “тре-
тия път”. “В тези избори ГЕРБ
са основният ни конкурент,
другите са ни опоненти. На-
шата принципна полемика ще
бъде по отношение на моде-

ла “Плевнелиев”, каза още
лидерът на АБВ.

Кандидатът за вицепрези-
дент все още не е определен,
но това щяло да се случи до
10 дни.

Калфин ясно даде да се
разбере, че не възнамерява
да бъде особено опозицион-

но настроен към Борисовата
партия. “Това не са избори за
парламент. Критиките ми са
срещу начина, по който рабо-
ти президентската институ-
ция”, каза Калфин и допълни:
“Той е президент на всички
българи, не само на най-кра-
сивите и най-надарените”.

АРАБСКИ ЖУРНАЛИСТ КЪМ ООН ПУСКА
ИНФОРМАЦИЯ ЗА ДОСИЕ НА КРИСТАЛИНА

миналата седмица тръг-
на интригата, че Бълга-
рия ще смени Бокова с
Кристалина Георгиева,
която светкавично оби-
коли всички български
медии. Този негов туит
обаче не получи никак-
во разпространение.

Написаното означа-
ва, че дори и до Аме-
рика са стигнали слу-
ховете, които отдавна
витаят в България, че
Кристалина Георгиева
е била агент на ДС. В
края на миналата годи-

на еврокомисарката се
закани, че ще съди ве-
стник “Галерия”, който
пусна информация в
този дух.

В статия преди това
настоящият независим
депутат Велизар Енчев
също се опита да
запълни празнините в
миналото на Георгиева.
Според него в края на
80-те години тя е сред
малцината избрани
преподаватели във ВИИ
“Карл Маркс”, получили
възможност да специа-

лизират на Запад. Дру-
гите двама, които пъту-
ват с нея - Румен Гечев
и Стати Статев, са раз-
крити като сътрудници
на ДС, а само за Крис-
талина не са дадени
такива данни. Според
Енчев трябва да си пад-
нал от Марс, за да не
зададеш най-естестве-
ния въпрос: Как така
Гечев и Статев са раз-
крити от комисията за
досиетата, а биографи-
ята на Кристалина е
кристално чиста.

Първокласниците
в с. Костенец

получиха книжки
от Корнелия

Нинова и кмета
Радостин Радев

Д
ва, а не близкия си съюз-
ник Кристалина Георги-
ева. Това е написал в
своя туитър Талал Ал-
хадж, шеф на бюрото на
телевизия “Ал-Арабия”
към ООН, като се позо-
вава на свои източници.
Информацията е пусна-
та на 12 септември.

Именно от профила
на Ал-хадж в края на
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Изминаха 5 ГОДИНИ
от кончината на

ГС на БСП - София
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Член БСП -
район Овча Купел

ГС на БСП - София

ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА Й!

Д-р к.м.н.  Ä-ð î.ð. ïîëê.

Началник на отделение във ВМА

ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА МУ!

ившият финансов ми-
нистър Стоян Александ-
ров е разследван за
лихварство, съобщи го-

Ïðîêóðàòóðàòà ðàçñëåäâà
Ñòîÿí Àëåêñàíäðîâ çà ëèõâàðñòâî

БББББ
Наказанието за това е от три до пет години затвор
и конфискация на половината от имуществото

ворителят на главния прокурор
Румяна Арнаудова. Проверка-
та е започнала на 8 септември
и се води от Софийската град-
ска прокуратура. Тя е за пери-
ода 2002 - 2016 г., докато Алек-
сандров е бил директор на
банка, но в качеството му на
физическо лице.

Потребителите на заемите,
които в момента водят дела
срещу Александров, твърдят, че
са получили по-малко пари от
договорените, а след като не
са могли да върнат дълга, са
дадени на съдия-изпълнител
за по-високи суми.

Стоян Александров обясня-
ва, че става въпрос за хора,
които са взели пари и не искат
да ги връщат. Той твърди, че

има и е имало прокурорски
проверки спрямо него и него-
ви фирми, които не показват
нередности. Според него не е
незаконно да се разпорежда с
личните си средства, за да си
докарва допълнителни доходи.
По думите му всички заеми са
декларирани в годишната му
данъчна декларация.

Един от получателите на
кредит е Кирил Русев. Той раз-
каза, че се е запознал с Алек-
сандров през 2007 г. Вместо
кредит от банката, в която то-
гава работи Александров оба-
че, финансистът е предложил
да отпусне пари лично, като
физическо лице.

Като гаранция за заема
Русев ипотекира игрална зала
с бар в полза на Стоян Алек-
сандров. Наказателната лихва,
упомената в договора, е 0,5
процента за всеки ден закъсне-

ние, което прави 15% на ме-
сец, или 180% годишно. Кирил
Русев не успява да върне па-
рите на Александров в угово-
рения срок, а му превежда само
40 хиляди долара.

Банкерът от своя страна
завежда иск срещу него за
346 хиляди долара, заетата
сума плюс записната заповед
като наказателна лихва, но
без да се приспадат платени-
те от бизнесмена-длъжник
пари. Така се стига до обявя-
ване на търг на ипотекирано-
то имущество, като единстве-
ният участник в наддаването е
Стоян Александров. Банкерът
купува имота за 300 хиляди
лева, под цената на ликвида-
ционната оценка, а според
Русев игралната зала струва
поне 300 хиляди евро.

Друг кредитополучател е
Ивайло Илиев, който един път

взима заем от фирма на Стоян
Александров, която има право
да дава заеми, но втори път
получава пари от банкера като
физическо лице. Сумата е 300
хиляди лева, а лихвата на ден
за просрочване отново е 0,5
процента.

Той ипотекира жилището си
и други фирмени имоти. След
като не може да върне парите,
е продаден апартаментът му,
въпреки настояванията на
длъжника да се продадат
първо фирмените имоти. След
направена проверка на Кама-
рата на частните съдебни
изпълнители, се установява, че
няма извършени нарушения в
процедурите при случая на
Ивайло Илиев. Още през май в
някои медии се появиха публи-
кации, според които Стоян
Александров е дал заеми за
над 3 милиона евро и има 73

длъжници.
Наказанието за лихварска

дейност е от три до пет години
затвор и конфискация до 1/2 от
имуществото.

Бившият шеф на Сметната
палата проф. Валери Димитров
обаче смята, че за това, което
е направил Александров, не са
приложими нито Законът за
кредитните институции, нито
Наказателният кодекс. “Предо-
ставянето на заеми със собст-
вени средства, когато е по за-
нятие, е поставено под регист-
рационен режим според Зако-
на за кредитните институции.
Регистрацията не е разреше-
ние. Проблемът е, че нито За-
конът за кредитните институ-
ции, нито търговският закон не
дават определение какво е “по
занятие””, коментира той.

В момента Стоян Александ-
ров е съветник, избран от “Дви-
жение 21” в Столичния общин-
ски съвет. През 2003 г. той бе
кандидат за кмет на София,
излъчен от БСП.

Още две обвинения срещу кмета на Перущица
Повдигнаха още две обвинения срещу кмета на Перущица

Ради Минчев. Той е обвинен и за това, че от 9 март 2013 г. до 10
март 2014 г. като  извършител, в съучастие с Илияна Павлова при
условията на продължавано престъпление, е присвоил чужди
пари, собственост на община Перущица. Сумата е 12 484 лева по
сключени договори с две дружества от София за обществени
поръчки, които не са им били възложени. За това престъпление
се предвижда лишаване от свобода до 8 години и конфискация
на една втора от имуществото.

Обвинението към Илияна Павлова, която също бе арестувана,
е същото, но в качеството й на помагач. Собствениците и пред-
ставляващи двете софийски дружества, не са знаели, че участват
като кандидати в процедура по Закона за обществените поръчки
(ЗОП) с община Перущица. Те не са подписвали договорите с
кмета на общината и не са получавали парични средства по
посочените по-горе причини.

Другото обвинение към кмета Ради Минчев е за това, че на 12
септември 2016 г. пред Междуведомствената комисия към Мини-
стерския съвет съзнателно е ползвал фалшиви документи - про-
токол за откриване на строителна площадка и констативен акт за
установяване на годността на строежа по проект “Укрепване на
свлачища, проявени на общински път Перущица-Граница, общ.(Пе-
рущица-Родопи)-Скобелево-Чурен”. Те били доказателство за
усвоени 130 000 лева.

Снимка БГНЕС

одина и половина лишаване от сво-
бода и три години без право да за-
ема длъжност, свързана с държавни
контролни функции. Това е присъдата
за Юсеин Ахмед, бивш служител на
Инспекция по труда в Ямбол, който
си е поискал като подкуп пистолет.
Освен това бившият инспектор ще
трябва да плати глоба от 1000 лв.
според присъдата на ямболския
Окръжен съд.

Прокуратурата поиска от съда най-тежката мярка за неотклонение - “задържане под стража”,
за кмета на Перущица Ради Минчев, Илияна Павлова и Павлин Статев

М
Музей на автомобилите на социализма откри официално

кметът на Пещера Николай Зайчев. Най-новата атракция в
родопския град показва в момента 23 емблематични за соца
возила, като перлата е култовата “Чайка”, която, въпреки че е
на повече от 40 години, е оборудвана с климатик и елстъкла.
Освен автомобилите всеки посетител ще може да усети цяло-
стно духа на периода до 1989 г. В музея са показани старите
телевизори, радиостанции, предмети от бита.  Идеята за музея
е на двама братя - Динко и Евелин Кушеви. “Подобни иници-
ативи няма как да не получават подкрепата на местната власт”,
заяви при откриването на музея кметът Николай Зайчев.

В ПЕЩЕРА ОТКРИХА
МУЗЕЙ НА СОЦА

18 МЕСЕЦА ЗАТВОР ЗА ИНСПЕКТОР,
ПОИСКАЛ ПИСТОЛЕТ ЗА ПОДКУП

Г
Юсеин Ахмед е признат за виновен в това,

че на 8 април като длъжностно лице - инспек-
тор в Инспекция по труда в Ямбол, е поискал
от представител на ловно-рибарски магазин в
града подкуп - подарък пневматичен писто-
лет на стойност 350 лв.

Изнудването е извършено с аргумента да
не състави акт за установяване на админист-
ративно нарушение по Кодекса на труда, тъй
като установил в магазина липса на месечен
график за работа на служителите.

И вчера продължи да гори сметището за твърди
битови отпадъци на Кърджали край село Вишеград. Два
дни периферията на Кърджали е обвита в гъст, задушлив
дим. Няма опасност от пожар за близките населени места
Вишеград, Глухар и Островица, но се препоръчва жите-
лите на тези населени места да ограничават излизането
си навън и да отварят по-малко прозорците на домовете
си. Сметището пламна около 21,30 часа във вторник.

СМЕТИЩЕТО НА КЪРДЖАЛИ
ПРОДЪЛЖАВА ДА ГОРИ

Пореден клип с насилие между деца предизвика
вълна от възмущение в социалните мрежи. Този път
момиче е тормозено от две други познати момичета.
Докато едната напада жертвата, удря я и поваля на
земята, другата снима с телефон. В края двете принуж-
дават третата да се съблече чисто гола. В столичното
VII РПУ е започнало досъдебно производство.

НОВ КЛИП С БРУТАЛНО НАСИЛИЕ
МЕЖДУ МОМИЧЕТА
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МАРИАНА БОЯДЖИЕВА:

Българското училище
ще оцелее от ударите
благодарение
на учителите си
Декларация от името на
ПГ на БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ

В
В България, за българите, първият учебен ден винаги е

бил празник. Поздравяваме всички с пожелание за успеш-
на учебна година. Но в същото време не можем да не
изразим нашите притеснения по повод на напрежението,
породено от необмислени текстове в училищния закон. Пра-
вителството ни убеждава, че в системата всичко е вече
спокойно.

Но какви са фактите?
Няма нови учебници! Ще се учи по нови програми със

стари учебници.
Първокласници нямат буквар! Родинознанието изчезва.

По програмата от първи до четвърти клас няма да се изу-
чава българска история. Същият хаос е и с учебните про-
грами след пети клас - нови програми със стари учебници.

Седмокласниците ще учат в една и съща година мате-
риала от две поради чиновническа грешка.

Материал за цяла учебна година липсва и в програмата
на днешните шестокласници.

В същото време от изискваните 19 държавни стандарта
8 не са готови! Но училищата и общините не са освободе-
ни от задълженията си по закона, които без стандартите ги
изпълняват формално.

В едно и също училище ще завършат основно образо-
вание едновременно учениците от седми, осми и девети
клас. Ще получат един и същи документ за различен обем
оценявани знания.

За управленската безотговорност
всеки ден ще плащат ученици,

учители и родители

Ще учат едновременно различни випуски по различни
програми.

Ние внесохме законопроект за отлагане влизането на
закона с всички мотиви, които се потвърждават днес. Не го
приехте! Упреквахте ни в какво ли не! Днес бягате от от-
говорност от това, което се случва в българското образо-
вание. Днес, когато хаосът е в ход, управленската безотго-
ворност всеки ден ще изплащат ученици, учители и роди-
тели.

Продължава политика, която
води българското училище
до унизително състояние

Това е продължение на една политика, която последова-
телно води българското училище до унизително състояние,
до обричане на училища на упадък и закриване и фавори-
зиране на частните училища за обществена сметка. Тази
политика има за резултат растяща неграмотност и апатия.
На тази политика трябва да бъде сложен край!

И ние сме готови с алтернатива. Защото крайно време е
държавата наистина да гарантира конституционните права
и задължения на гражданите: както реализацията на право-
то на образование, така и задължителността на средното
образование.

В нашия проект предвиждаме образованието да бъде
приоритет чрез:

Средствата в бюджета за образование да бъдат 5% от
БВП.

Промяна в делегираните бюджети, която да стимулира
доброто качество, да осигури развитие на училищата, в т.ч.
на малките училища в малките селища;

Мерки за развитие на училищната среда; стандарти за
минимум информационно-технически, лабораторни и спорт-
ни средства за всеки ученик;

Подкрепа и грижа за българския учител:
Включване на учителската професия в списъка на регу-

лираните; заплащане, зависещо от квалификацията и каче-
ството на труда, а не главно от броя на учениците; бонуси
за по-трудни условия на работа;

Подкрепа и грижа за децата и учениците:
- всяко дете да има реална възможност да учи и да се

развива;
- да бъдат подпомагани талантливите деца;
Грижа за здравето на децата с осигуряване на преван-

тивна лекарска, долекарска и дентална помощ.

Ако не осигурим високо
образователно равнище на нацията,

другите ни усилия ще бъдат без успех

 Цялостна политика за утвърждаване и съхраняване на
националното самосъзнание и култура като част от култура-
та на Европа и на света.

Нашето разбиране е, че ако не осигурим високо образо-
вателно равнище на нацията, всичките ни други усилия ще
бъдат без успех.

Още веднъж честитим първия учебен ден на всички уче-
ници, учители и родители! Ние вярваме в опита, силата,
творчеството и устойчивостта на българския учител, от кой-
то зависи бъдещето на децата на България.

В Кърджали откриха тържествено учебната година

66 611 деца чуха
за първи път
училищния звънец

Снимка БГНЕС

Учебната година започва с недостиг на учители и
неясноти около прилагането на новия училищен закон

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

СССССС
много вълнение, но и с
редица неясноти покрай
новия училищен закон
откриха вчера новата

Със стари
буквари
и нови
учебни
програми
започват
учебната
година
първоклас-
ниците

учебна година учители и уче-
ници в цялата страна. Общо
близо 720 000 ученици прекра-
чиха учебния праг, от тях 66 611
са първокласници, или с около
1000 по-малко от миналата го-
дина. В 27 школа за първи път
не се чу училищен звънец.

В началото на учебната го-
дина образователният ми-
нистър Меглена Кунева призна
за недостиг на учители в стра-
ната, който според нея обаче
няма да е фатален за учебния
процес. Тя посети 22 средно
училище “Георги С. Раковски” в
София.

80 свободни места има за
учители за целодневно обуче-
ние в училищна група, 68 - за
начални учители, 63 - за пре-
подаватели по английски език,
48 - за възпитатели в общежи-
тия и 36 за ресурсни учители,
липсват специалисти като хо-
реографи, логопеди, психолози.
Министърката се закани да
предприеме мерки срещу фал-
шивите медицински бележки,
които учениците дават, за да си
извинят отсъствията. И сега в
някои училища освен медицин-

ските бележки за отсъствията на
учениците учителите изискват и
амбулаторен лист от личния
лекар.

25 деца на бежанци са за-
писани в столичното 66 учили-
ще “Филип Станиславов” в кв.
“Овча купел”, въпреки че още
не знаят български език.

222 затворници са се запи-
сали в първи клас за тази учеб-
на година. От общо 7243 лише-
ни от свобода 1431 са включе-
ни в учебната дейност тази го-
дина. Училища или филиали
имат и 12-те затвора у нас, как-
то и в Поправителния дом в
Бойчиновци. За пръв път тази

година ще отвори врати и учи-
лище към затвора в Пловдив,
което ще бъде филиал към това
в София.

Новата учебна година бе
открита в 53  български недел-
ни училища в САЩ, за които
България осигурява повече от
1 млн. лева. В същото време
учебната година във велинград-
ското село Биркова отново за-
почна в бараки, пригодени за
училище и детска градина. Око-
ло 170 деца ще пристъпят пра-
га на местното средищно защи-
тено училище, което освен от
деца от Биркова се посещава и
от ученици от още 10 махали.

ропуски в оборудването и неспа-
зен срок за техническите прегле-
ди са установили специалистите от
Агенция “Автомобилна админист-
рация” при проверка на училищни-
те автобуси и фирмите, превозва-
щи деца. Преди началото на
учебната година са проверени
1250 училищни автобуса в страна-
та. Нередности са констатирани
при близо 70 превозни средства,
като са съставени осем акта и са

ППППП

С износени гуми и без технически
преглед извозват ученици

издадени 69 предписания. Изпълнителни-
ят директор Красимир Калайджиев обе-
ща, че проверките ще продължат през
цялата година. Сред установените про-
блеми са нередности в документите на
шофьорите, на превозните средства,
някои автобуси са били с износени гу-
ми или без документи за технически
преглед, при някои липсват пожарога-
сители и табели, че се превозват деца.
В някои автобуси пожарогасителите са
били с изтекъл годностен срок.
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Европейската комисия отменя на-
ложените на България ограничения
за търговия с охладено месо и мляко,
наложени на страната ни заради бо-
лестта заразен нодуларен дерматит
(ЗНД). Това съобщиха от Българската
агенция по безопасност на храните.
Свободно, без допълнителни изисква-
ния и ограничения, може да се търгу-
ват мляко и млечни продукти, пред-
назначени за човешка консумация,
както и прясно месо от едри прежив-
ни животни. Когато млякото е пред-
назначено за хранене на животни, ус-
ловието е да преминало термична
преработка, за да се намали рискът
от евентуално предаване на вируса
на болестта.

Припомняме, че до момента в
изпълнение на Решение на ЕК от-
носно някои защитни мерки срещу
болестта заразен нодуларен дерма-

Мляко, млечни продукти и коластра могат да
се търгуват вече свободно

тит в България бяха наложени някои
ограничения за търговия и транспорт
на едри преживни животни и про-
дукти от тях. Беше наложена забра-
на за движение към други държави
членки и трети страни на живи жи-
вотни, ваксинирани срещу ЗНД, за-
брана за движение към други държа-
ви членки на говеда на възраст под
6 месеца, които не са ваксинирани
срещу ЗНД, а са родени от ваксини-
рани майки. Една от забраните не
допускаше търговия с държави член-
ки или трети страни на прясното
месо. Допускаше се търговия с мес-
ни продукти, произведени от прясно
месо, при условие че са били подло-
жени на високотермична преработ-
ка и са придружени от официален
здравен сертификат. Млякото и
млечните продукти също трябваше
да се подлагат на пастьоризация.

България е предложила на Евро-
пейската комисия промяна в действа-
щата правна рамка. В резултат на
това е изготвен нов проект на Реше-
ние на ЕК за здравни мерки по отно-
шение на контрол на заболяването.
Съгласно новата правна рамка мляко,

млечни продукти и коластра ще могат
да се търгуват свободно без ограни-
чения. В случай, че те се използват за
храна на животни, следва да преми-
нат термична преработка, за да се
намали рискът от евентуално преда-
ване на вируса на болестта.

Обособени имоти могат да
бъдат приватизирани, въпре-
ки че са част от дружества в
забранителния списък. Този
законов текст буквално изне-
нада депутатите от икономи-
ческата комисия в парламен-
та, които обсъдиха отчета на
Агенцията за приватизация.
Остана неизяснен въпросът
как се определя какво е обо-
собена част и защо парите,
спечелени от продажбата й,
не отиват изцяло в
Сребърния фонд, където по
правило се събират всички
приходи от продажбата на
държавна собственост. До из-
ненадващото откритие на
“вратичка” в закона се стиг-
на, след като изпълнителни-
ят директор на Агенцията за
приватизация Емил Карани-

Проверяват произхода на
средствата за
Дипломатическия клуб в Бояна

колов бе помолен да хвърли
повече светлина върху про-
цедурата за продажба на
Дипломатическия клуб в Боя-
на, който е собственост на
забраненото за продажба
дружество АДИС.

На търга за продажбата
за Дипломатическия клуб в
Бояна този месец се е явил
само един участник и то е
дружество, представлявано
от трима души, всичките на
възраст под 25 години. Сдел-
ката е на стойност 8,5 млн.
лева без ДДС, но още не е
приключена, обясни изпълни-
телният директор на Агенци-
ята за приватизация Емил Ка-
раниколов. Трябва да има
яснота какъв е произходът на
средствата.

Руси Статков, член на

Надзорния съвет на Агенция-
та за приватизация обясни
пред БНР, че продажбата на
обособени части от дружест-
во от забранителния списък
за приватизация може да
стане. Той поясни, че има
дружества и обособени час-
ти в отделен списък, които не
могат да се продават след
решение на Агенцията за
приватизация, а се продават
след един по-особен ред.

Предложение на Минис-
терския съвет пред Народно-
то събрание, което на базата
на всестранен анализ, иконо-
мически и финансов, решава
дали да извади тези дружест-
ва и обособени части от този
списък, допълни още той.

Още на стр. 11

От две години на българския
пазар се наблюдава тенденция-
та да се купуват все по-нови ав-
томобили, ако потребителят е
избрал машина втора употреба.
Българите вече не искат коли
над 10 години, такива се купу-
ват основно в Македония и Ал-
бания. Това каза пред телеви-
зия Bulgaria On Air Любомир
Доросиев, зам.-председател на
Изпълнителния съвет на Асоци-
ацията на вносителите на авто-
мобили. Той коментира инфор-
мацията от екоминистерството,
че с 5 на сто ще бъдат намале-
ни екотаксите при закупуване на
нови автомобили, а с 3% ще
бъдат увеличени за превозните
средства, които са над 5-годиш-
ни, като мярка срещу замърся-
ването на въздуха с фини прахо-
ви частици (ФПЧ).

Припомняме, че на бизнес
форум министърът на околната
среда Ивелина Василева каза,
че продуктовата такса (т.нар.
екотакса) за нови автомобили

Покупките на нови
автомобили са скочили

ще стане 138 лв. при 146 лв. в
момента. За колите до 5 години
екотаксата ще стане 194 лв. -
сега е 200 лв. За автомобили от
5 до 10 години ще бъде увели-
чена с 3% - от 253 лв. на 260 лв.,
за превозни средства над 10 г.
таксата ще нарасне също с 3%
- от 267 лв. на 275 лв.

От Асоциацията на вносите-
лите на автомобили смятат, че
не трябва да се слага еднократ-
на ставка при регистрацията на
автомобила, а е по-удачно да
има екокомпонент в пътния
данък, за да се стимулира купу-
ването на нови коли, заяви
Любомир Доросиев. Той твърди,
че никой не знае къде отива
екотаксата. Според инж. Петър
Мицин от Българската рецикли-
раща компания прозрачност
при разпределяне на екотакси-
те има. Статистиката сочи, че
над 60% от внасяните коли са
над 10 г. при внос на около 200–
250 хил. автомобила годишно,
допълни още той.

Влошаващата се демографска кар-
тина и големите икономически и со-
циални дисбаланси между отделните
региони в България са основните ико-
номически рискове пред страната ни.
Това мнение са изразили експертите
от Международния валутен фонд на
среща при премиера Бойко Борисов,
съобщи правителствената пресслуж-
ба. Дефицитът в държавната хазна ще
бъде по-малък от планирания според
финансовия министър Владислав Го-
ранов. Премиерът Бойко Борисов е
поел ангажимент, ако правителството
изпълни мандата си и няма сериозни
външни кризи, през 2018 г. бюджетът
да бъде балансиран.

От своя страна представителите на
Международния валутен фонд са дали
висока оценка за банковата ни систе-
ма и провеждането на стрес-тестове-
те. Според тях цялостната финансова
система е стабилна. Експертите са по-
вишили прогнозата си за българската
икономиката тази година и очакват тя
да отбележи ръст от три на сто. Уча-
стниците в срещата очакват дефицитът
в края на годината да бъде по-нисък
от заложения. По време на срещата
са обсъдени мерки за подобряване на
управлението на държавните пред-
приятия, както и мерки за стимулира-
не на частното потребление.

МВФ ДАДЕ
ДОБРА ОЦЕНКА
ЗА СТРАНАТА НИ

Създадена е работна група от експерти, които извършват оглед на пожара на локомотива на пътническия влак,
пътуващ от Бургас за Карнобат. Това съобщиха от БДЖ за ДУМА. В рамките на петдневен срок оперативната група

ще изготви доклад за инцидента. След огледа експертите ще се произнесат за причините
и ще бъдат изяснени размерите на материалните щети. Според превозвача обаче

те са големи и е много вероятно локомотивът да бъде бракуван

Снимка OffNews

Отпаднаха ограниченията ни за
търговия на мляко и месо в ЕС
Отпаднаха ограниченията ни за
търговия на мляко и месо в ЕС
Отпаднаха ограниченията ни за
търговия на мляко и месо в ЕС
Отпаднаха ограниченията ни за
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България се нарежда
до страни като Монголия,
Израел и Никарагуа в
изследване за индекса
на нивото на икономиче-
ската свобода в света,
представено от Институ-
та по пазарна икономи-
ка (ИПИ). Изследването
е за 2016 година, но се
базира на факти от 2014
г., която е последната
година с налични и срав-
ними за всички включе-
ни държави. Индексът
измерва степента на
икономическа свобода,
анализирайки политики-
те и институциите на 159
държави и територии. За
основни елементи на
икономическата свобода
се считат личният избор,

България е с пет позиции по-назад в сравнение
с миналата година между страните от ЕС

доброволната размяна,
свободата за навлизане
и конкуренция на нови
пазари, сигурността на
личността и частната
собственост.

България е на 45-а
позиция заедно с  Изра-
ел, Монголия и Никара-
гуа с по 7,39 точки от 10
възможни. Спрямо мина-
логодишното издание
резултатът на България
се увеличава с 0,04 точ-
ки, но мястото на страна-
та ни се понижава с три
позиции. Тазгодишният
резултат поставя страна-
та на 20-о място в ЕС при
15-о място през минала-
та година. Това показва,
че подобрението на ико-
номическата свобода в

България е било по-не-
значително в сравнение
с това в останалите стра-
ни в света и в частност -
в ЕС. Изследването об-
хваща пет категории,
като резултатите в раз-
дел “Съдебна система и
право на собственост” са
най-лошите за България
и е оценена само на 5,05
точки. В този раздел на-
растването е най-слабо
и в сравнение с нивата
от 2005 г. то е едва с 0,07
точки, което е доказа-
телство за несъстоялата
се съдебна реформа и
оценка за неспазване на
законите, както и липса-
та на независимост на
съдебната система. В
категория “Регулиране

на кредита, труда и биз-
неса” има влошаване на
резултата спрямо пред-
ходната година и в трите
сегмента на регулация.
Като пречки за икономи-
ческа свобода се оценя-
ват намесата в кредит-
ния пазар, скъпата бюро-
крация, множеството ад-
министративни изисква-
ния към бизнеса, опре-
делянето на минимална
работна заплата, голе-
мият брой регулации при
наемането и освобожда-
ването на работници и
корупцията.

От създаването на
индекса през 1985 г. до
тазгодишното издание
резултатът на развитите
държави се увеличава с

0,8 точки до 7,7 от мак-
сималните 10 точки, а
този на развиващите се
- с 1,7 т. до 6,7 точки. На
челните две места тази
година, както и минала-

та, са Хонконг и Синга-
пур, следвани от Нова
Зеландия, Швейцария и
Канада. На дъното на
класацията са Венецуе-
ла, Либия и Конго.

Депутатите решиха окончателно
полученият в натура доход от служите-
ля или управителя на фирмата да се
облага със ставка от 10 на сто, ако той
е свързан с употребата на собствени,
наети или предоставени за ползване
активи (служебни автомобили, телефо-
ни, имоти). Това стана с приети на вто-
ро четене промени в Закона за корпо-
ративното подоходно облагане. Новият

Приеха окончателно поправките по данък „уикенд” със задна дата
ред за облагане е свързан с данък “уи-
кенд” и елиминира част от бюрокраци-
ята, тъй като без него фирмите трябва-
ше да начисляват данък общ доход и
осигуровки при ползването на фирмен
автомобил или телефон за лични нуж-
ди. Данъкът ще се плаща изцяло от ра-
ботодателя и служителят няма да
дължи нищо. Промените влизат със
задна дата - от началото на 2016 г., но

имат подкрепата на бизнес и счетовод-
ните компании. Вносителите на законо-
проекта разделят фирмените активи,
които ще се използват за лично полз-
ване, на три групи – автомобили, не-
движими имоти и всички останали. При
колите ще се отчита изминатото раз-
стояние или времето. Алтернативата е
като при поисканата дерогация за
данък “уикенд” - 50% лично, 50% фир-

мено ползване. При недвижимите имо-
ти ще се прилага площ или време на
използване. При всички останали слу-
чаи (например сметки за телефон, ин-
тернет, лаптопи и т.н.) компаниите ще
могат автоматично да отчитат 20% от
разходите за ползване за лични цели,
освен ако данъчно задълженото лице
не обоснове документално друг размер
на основата.

“Булгартрансгаз” обяви обществена
поръчка за избор на консултант, който да
оцени възможностите на държавната
компания за изграждане на газовия хъб
“Балкан” и прилежащата му инфраструкту-
ра на територията на България. Консул-
тантът ще направи и преглед на възмож-
ностите на дър-жавното дружество за
доставки, потребление и инвестиции.
Според обявлението процедурата е пуб-
лично състезание. Прогнозната стойност
на поръчката е 119 хил. лв. без ДДС, а
услугата ще бъде заплатена от “Булгарт-
рансгаз” със собствени средства. Канди-
датите трябва да са изпълнявали дейности
с предмет и обем, идентични или сходни с
тези на поръчката, през последните три
години от датата на подаване на офертата.

„Булгартрансгаз” иска консултант
да оцени възможностите му за
строеж на газов хъб „Балкан”

РОДНИ СТОКИ МОЖЕЛО ДА
ПРОБИЯТ НА ПАЗАРА В САЩ

ъзможностите за до-
ставка на български сто-
ки за търговските обек-
ти на най-голямата

Те трябва да разполагат с квалифициран
персонал и ръководен състав за изпълне-
нието на поръчката. Припомняме, че в
началото на септември правителството
организира във Варна инвеститорска
конференция за съоръжението, а преми-
ерът Бойко Борисов заяви, че Европейска-
та комисия одобрява идеята за изгражда-
нето на газовия хъб “Балкан”. “Газпром”
обаче не проявява никакъв интерес към
проекта и планира да се съсредоточи
върху строителството на “Турски поток”,
писа по този повод руският вестник
“Комерсант”. Газовият хъб “Балкан” може
да съществува и без руски газ, но би бил
много по-атрактивен и рентабилен с до-
ставки от Русия, обяви в отговор вицепре-
миерът Томислав Дончев.

отчитайки факта, че компания-
та има около 6500 търговски
обекта на територията на САЩ.
Представителят на компанията
сподели, че до момента „Уол-
март“ няма конкретни догово-
рености с държави от Югоиз-
точна Европа и България е
първата страна, която проявява
интерес към съвместен бизнес.

 Вицепрезидентът на „Уол-
март“ обясни плановете на ком-
панията за развитие на елек-
тронната търговия, което също
би било от интерес за българ-
ските производители и достав-
чици. „Уолмарт“ е най-голямата
търговска верига в света. Близо
500 млрд. долара са годишните
приходи на базираната в Ар-
канзас американска корпора-
ция, която е и най-големият ра-
ботодател в световен мащаб с
2,3 млн. служители, от които 1,4
милиона в САЩ. “Уолмарт” раз-
полага с над 11 500 магазина в
28 страни.

В
търговска верига в света „Уол-
март“ обсъди министърът на
икономиката Божидар Лукар-
ски на среща с вицепрезиден-
та по международните отноше-
ния на компанията Пол Дик в
централата на компанията в
Арканзас. На срещата бяха
дискутирани потенциалните
възможности за включване в
бъдещите планове на компа-
нията на партньорство с Бълга-
рия, съобщават от Министерст-
вото на икономиката. Основно
внимание беше отделено на
възможностите за доставка на
български стоки за търговски-
те магазини на веригата. На-
влизането на български про-
дукти и изделия в магазините
на „Уолмарт“ би могло да до-
веде до значително увелича-
ване на износа ни за САЩ,

“ЧЕЗ Разпределение България” АД започва нов проект за
автоматизация на електрическата мрежа в Западна България с
цел подобряване на качеството на доставяната електроенергия.
Инвестицията, на стойност 500 хил. лева, предвижда да бъдат
монтирани дистанционно управляеми апарати на 16 електропро-
вода. Уредите ще позволят по-бързо да се локализират авариите
по мрежата и ремонтите да се извършват с по-малко неудобство
за клиентите. Първият апарат бе монтиран през август на мрежа-
та в Рашов дол, община Мездра. През септември предстои мон-
тажът на още две устройства в Кюстендил. Целият проект ще
завърши до 2019 г. Електропроводите, на които ще монтираме
уредите, са определени на база на внимателен анализ на пока-
зателите за качество на електроенергията. Новите устройства
дават възможност да се ремонтира част от мрежата, без да се
изключва целият електропровод, каза Ясен Тодоров, директор
“Управление на мрежата” в “ЧЕЗ Разпределение България”.
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Скандалите в България около номинацията на Ирина
Бокова за генерален секретар на ООН повлияха на за-
лозите във Великобритания. Политическите залози са
много популярни там, както и в Австралия и САЩ. Българ-
ката е в топ 3 след Антониу Гутериш и Хелън Кларк и
според залагащите шансовете на Ирина Бокова да спе-
чели поста се увеличават.

Британците продължават да залагат и на Хелън Кларк,
въпреки че нейното представяне до момента не я класи-
ра напред в резултатите от досегашните предварителни
гласувания на Съвета за сигурност, но за тях това е
въпрос на национална чест.

Хелън Кларк е новозенландка, а британската крали-
ца е държавен глава не само на Великобритания и Се-
верна Ирландия, а също и на Общността на нациите,
която включва Канада, Австралия и Нова Зеландия.

Ако се отчете този факт, залаганията до момента по-
казват, че Антониу Гутериш и Ирина Бокова са основните
конкуренти за най-високия пост в света.

Залаганията могат да бъдат проследявани на адрес:
http://sports.williamhill.com/bet/en-gb/betting/e/9125917/
Next+UN+Secretary+General.html.

В същото време британското издание “Файненшъл
таймс” коментира, че изборът за наследник на Бан Ки-
мун е разтърсен от задкулисни пазарлъци. “Предполага-
ше се, че изборите тази година на нов генерален секре-
тар на ООН ще бъдат безпрецедентно упражнение по
прозрачност. Но с влизането на избора в решителен етап
процесът отстъпи към по-познатата практика на задку-
лисно сключване на сделки, които са доминирани както
от съперничеството в европейската политика, така и от
подобно на това от Студената война напрежение между
САЩ и Русия”, пише “Файненшъл таймс”.

Докато световните лидери се подготвят да присъстват
на Общото събрание на ООН в Ню Йорк следващата
седмица, когато изборът на нов генерален секретар ще
бъде една от главните теми, обсъждани в кулоарите, дип-
ломати казват, че няма ясен фаворит сред деветимата
обявени кандидати за работата, отбелязва изданието.

“Все още всичко виси във въздуха”, каза високопоста-

235 хил. мигранти
чакат да тръгнат

В Либия се намират 235 хил.
мигранти, които чакат възможност
да се доберат през Средиземно
море в Италия, заяви специалният
представител на ООН в Либия
Мартин Коблер. “И те ще направят
това”, заяви Коблер в интервю за
италианския в. “Стампа”. Според
него тероризмът и миграцията са
симптоми на една и съща болест -
отсъствието на държавна власт.

Западни политици
посетиха Донбас

Външните министри на Герма-
ния и Франция в четвъртък осъще-
ствиха първото си посещение до
раздираната от война Източна
Украйна от началото на конфликта
между правителствените сили и
проруските бунтовници през април
2014 година. Франк-Валтер Щайн-
майер и неговият френски колега
Жан-Марк Еро пристигнаха в Кра-
маторск, град контролиран от ук-
раинската армия.

Не стихват
протестите
във Франция

Не стихват протестите във
Франция срещу промените в тру-
довото законодателство. Синдика-
тите са категорично против при-
етия в края на август закон, който
дава право на работодателите по-
лесно да уволняват, да намаляват
работните часове и съответно за-
плащането, или да увеличават ра-
ботната седмица над сега разре-
шените 35 часа.

Лондон одобри
строителство на АЕЦ

Правителството на Великобри-
тания одобри проекта за строи-
телство на АЕЦ “Хинкли-ПойнтСи”
с китайско и френско участие.
Решението е взето, след като бяха
предвидени нови мерки за сигур-
ност относно бъдещите чужди
инвестиции в жизненоважни обек-
ти от инфраструктурата на стра-
ната. Стойността на новата АЕЦ
е 24 млрд. долара и тя трябва да
заработи през 2023 година.

Пореден американски
разузнавач
прелетя край Русия

Патрулен самолет “П-8A По-
сейдон” летя до руската граница
с изключен транспондер. По този
начин летателният апарат не
предава данни и се превръща във
“фантом” на екраните на радарни-
те системи ADS-B. По информа-
ция на агенция Интерфакс, само-
летът е излетял от авиобазата
Сигонела в Сицилия.

Тайфунът “Меранти” удари Югоизточен
Китай. Стихията причини сривове в
електроподаването, но засега няма

данни за жертви. Бурята бе
регистрирана като супертайфун, преди

да загуби част от силата си,
преминавайки през Южен Тайван

БРИТАНСКИ ЗАЛОЗИ:

Изборът на генерален секретар
на ООН е разтърсен от
задкулисни пазарлъци,
коментира „Файненшъл таймс”
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вен западен дипломат в ООН. На теория новият генера-
лен секретар се избира от 193 членове на Общото събра-
ние по препоръка на 15-членния Съвет за сигурност. На
практика това означава, че петте постоянни членки на
Съвета за сигурност имат право на вето, като вероятно в
края решаващи ще бъдат гласовете на Русия и САЩ.

През изминалия месец Съветът за сигурност на ООН
проведе серия от неформални гласувания, за да се види
дали се очертава консенсусен кандидат, който да замени
Бан Ки-мун, чийто втори петгодишен мандат приключва
на 31 декември.

Ясен победител във всяко от четирите гласувания до
този момент е Антониу Гутериш, бившият премиер на
Португалия, който беше до миналата година върховен
комисар на ООН за бежанците. Силен и ясно изразяващ
се дипломат, Гутериш има както опит както в политиката,
така и в ООН, който може да го направи идеален канди-
дат за поста на генералния секретар. Въпреки това той
не се вписва в нито един от двете неформални критерия,
които бяха определени за изборите тази година - ООН да
има своята първа жена лидер и че е ред на Източна
Европа да заеме позицията, отбелязва “Файненшъл
таймс”. В допълнение дипломати от ООН предполагат, че
Русия не може да не я е грижа да види бившия шеф на
страна от НАТО да спечели поста. Въпреки че САЩ не са
подкрепили нито един кандидат, администрацията на
Обама изрази подкрепата си ООН да има за лидер жена.

Българският евродепутат со-
циалист Георги Пирински отпра-
ви остра критика към Еврокоми-
сията за липсата на реални дей-
ствия за създаването на разумен
и надежден механизъм за опре-
деляне на минималния доход в
ЕС. В изказването си в пленар-
ната зала той подчерта, че от
2008 г. насам броят на хората,
живеещи в бедност и социално
изключване в Европа, е нарас-
нал с 4,8 милиона, което налага
спешни и решителни промени на
изпълняваните политики.

Пирински посочи, че за съжа-
ление специфичните препоръки
към държавите членки продължа-
ват да са доминирани от полити-
ката на бюджетни ограничения.
Същевременно в България пове-
че от 40% от населението е в риск
от бедност и социално изключва-
не, поради което е проява на ли-
цемерие Еврокомисията просто да
препоръчва промени в съществу-
ващите схеми за минимален до-
ход, осигуряващи гарантиран ми-
нимален доход в размер на 35
евро на месец и диференциран
такъв от едва 60 евро.

Евродепутатът социалист на-
стоя, че е крайно време Евроко-

Пирински критикува ЕК
за минималния доход

мисията да не дава само пре-
поръки, а да приеме и обща де-
финиция за минималния доход,
като поне равен на прага за из-
падане в риск от бедност и соци-
ално изключване, който пред-
ставлява 60% от средния израв-
нен разполагаем доход на наци-
онално равнище.

В предходно изказване в ЕП
по въпроса за насоките към държа-
вите членки относно политиките
по заетостта Пирински изтъкна, че
съгласно Договорите за ЕС
вътрешният пазар има за основна
цел постигането на пълна заетост
и социален прогрес. Българският
евродепутат обърна внимание, че
тази година Европарламентът от-
ново призовава Съветът да реви-
зира насоките, които засягат не-
обходимите политики за постига-
не на основния договор с гражда-
ните, а именно - чрез колективно
договаряне да се осигури включ-
ващ и интегриран пазар на труда,
достойни условия на труд и запла-
щане, позволяващо адекватна
издръжка на живота. Пирински
призова Съветът да прекъсне бе-
зотговорната практика на игнори-
ране на исканията на ЕП и да
вземе предвид неговата позиция.

Прокуратурата в
Бразилия повдигна
обвинения за коруп-
ция срещу бившия
президент Инасио
Лула да Силва, съпру-
гата му и шестима
други, предадоха све-
товните информаци-
онни агенции. Преди
седмици полицията в
страната препоръча
на прокуратурата да
предяви обвиненията
във връзка с аферата
“Петробраз”.

Делото ще бъде
гледано от съдия,
който вече е издал
присъди на други вли-
ятелни лица, замесе-
ни в същия скандал.

Бразилската ком-
пания “Петробраз” се
оказа в центъра на
корупционен скандал
през 2014 година, ко-
гато стана ясно, че
някои нейни служите-
ли са подписвали до-

Повдигнаха
обвинения и срещу
Лула да Силва

говори с 3% комиси-
они от стойността им.
Тези средства са
били използвани за
подкупи на политици
и длъжностни лица.
По данни на разслед-
ващите завишените
цени и подкупите са
донесли на авторите
на схемата около 3,8
милиарда долара.

К о р у п ц и о н н и я т
скандал доведе до
импийчмънт на на-
стоящия тогава
държавен глава
Дилма Русеф.

70-годишният Да
Силва, който управ-
лява страната от 2003
до 2011 г., се смята
за един от вероятни-
те кандидати за по-
ста държавен глава
от името на управля-
ващата Партия на
трудещите се на из-
борите през 2018 го-
дина.

Украинският президент Петро Порошенко
приветства решението на Международния
валутен фонд да отпусне на страната му транш
в размер на 1 млрд. долара. По думите му това
е знак, че международната общност признава
реформите, които провеждат властите в Киев,
че страната се движи в правилната посока.

КИЕВ СЕ УРЕДИ
С $1 МЛРД.

САЩ ще предоста-
вят на Израел
рекордна военна
помощ от 38 милиар-
да долара в периода
2019-2028 година,
предаде Ройтерс.

САЩ ДАВАТ НА ИЗРАЕЛ
РЕКОРДНА ВОЕННА ПОМОЩ

Съответният мемо-
рандум е бил подпи-
сан в Държавния
департамент във
Вашингтон. Сумата е
с 8 милиарда дола-
ра повече в сравне-

ние с настоящия 10-
годишен период. Тя
може да стане и по-
голяма в случай на
нови близкоизточни
войни с участието на
Израел.

Снимка БГНЕС
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В рамките на някол-

костотин години човече-
ството може да загине.
Вероятността това да се
случи през 2290 г. е 50
процента, а през 2710 -
95 процента. Това става
ясно от доклад на канад-
ската изследователска
компания “BCA Рисърч”.

Според доклада, цити-
ран от Нюз.ру, цивилиза-
цията е по-близо до по-
вратната си точка, в която
човечеството може бързо
да повиши нивото си на
интелигентност благода-
рение на генетичните тех-
нологии. С увеличаване-
то на капацитета се пови-
шават и крайните риско-
ве, твърдят икономисти,
като се позовават на тео-
ремата за края на света.

В анализа си те из-
хождат от предпоставка-
та, че общият коефици-
ент на раждаемост в
света се стабилизира на

Федералното ведом-
ство по углавни дела на
Германия проверява по-
вече от 400 свидетелства
за възможно местона-
хождение на джихадисти,
в това число бойци на
групировката “Ислямска
държава”, сред пристиг-
налите в Германия бе-
жанци. Това съобщи гер-
манското издание “Билд”.

В повече от 60 слу-
чая са повдигнати углав-
ни дела, отбелязва вест-
никът. По негови данни,
в секретен доклад на
правителството на Гер-
мания, отнасящ се до
ситуацията със сигур-
ността в страната, се
посочва, че Германия
“се явява обявена и дей-
ствителна цел на исля-
мистите”.

 “Съществува пови-
шена абстрактна опас-
ност” за извършването
на терористични актове
срещу държавни и граж-
дански обекти, подчер-
тава се в документа.
Преди всичко, заплаха-
та идва от ислямисти от
Германия, които са вою-
вали в горещите точки,
а след това отново се
връщат в родината, се

Най-малко шестима души са загинали, а около 150 са били ранени при сблъсък на влакове
в пакистанската провинция Пенджаб. Инцидентът е станал

при удар на бърз и товарен влак близо до град Мутлан

В Германия издирват
джихадисти

отбелязва в доклада.
“Налага се да платим

за нечуваните гафове,
допуснати преди всичко
през есента на минала-
та година в контрола по
време на наплива на ми-
гранти. В настоящия мо-
мент ние знаем, че “Ис-
лямска държава” целе-
насочено е използвала
тези пропуски за отпра-
вянето на престъпници в
Европа под вида на бе-
жанци”, отбеляза бавар-
ският вътрешен ми-
нистър Йоахим Херман.

В същото време гер-
манският канцлер Мер-
кел заяви, че Германия
има нужда от “надеждни
решения” за по-бързо
интегриране на бежан-
ците в трудовия пазар.
Тя каза това след среща
с ръководителите на во-
дещи германски компа-
нии, наели по-малко от
100 бежанци. Меркел,
която е критикувана за
политиката си на отво-
рени врати, привика в
Берлин ръководителите
на най-влиятелните ком-
пании, за да отговарят
за бездействието си и да
обменят идеи как могат
да се справят по-добре.

Около 3,7 млн. деца
нямат възможност да учат.
Данните се съдържат в
доклад на Управлението
на върховния комисар на
ООН по бежанските въпро-
си. “Около 1,75 млн. деца,
които са бежанци, не са
ходили на начално учили-
ще, а 1,95 млн. - в средно.
При бежанците рискът за
оставане извън обучение-
то е пет пъти по-висок от
средните показатели по
света”, се посочва в доку-
мента.

Върховният комисар по
бежанските въпроси на
ООН Филипо Гранди оце-
ни тази ситуация като “кри-
за” и подчерта, че образо-
ванието има изключител-
но голямо значение за де-
сетките милиони принуде-
ни да напуснат родните си
места хора, тъй като “то е
една от малкото възмож-
ности да променят съдба-
та си”. Според доклада
само половината от деца-
та бежанци и вътрешно
разселени ходят на начал-
но училище, докато сред-
ните показатели в свето-
вен мащаб показват, че
достъпът до това ниво на
образование в момента е

Икономисти изчислиха
края на света
95 процента е вероятността това
да се случи през 2710 година

ниво от 3.0 (сега е око-
ло 2.4), и стигат до оцен-
ката, че 50-95-проценто-
ва е вероятността уни-
щожаването на човече-
ството да дойде през
3000 година.

Ако човечеството е в
състояние да колонизи-
ра други планети или да
създаде гигантски орби-
тални кораби, вероят-
ността от изчезване на
живота на Земята с все-
ки катаклизъм рязко на-
малява. В момента оба-
че вероятността за идва-
нето на Деня на Страш-
ния съд е по-голяма, от-
колкото е била в мина-
лото или колкото ще
бъде в бъдеще.

Според експерти, ако
се приеме, че човечест-
вото в обозримо бъдеще
може да очаква своята
гибел, то трупането на
средства престава да
бъде толкова привлека-

телно. Това означа, че
инвеститорите имат по-
малко основания за пес-
тят пари и повече да
инвестират в рискови
активи.

Теориите за края на
света не са от вчера. По-
следно той трябваше да
настъпи през 2012 г. То-
гава бе предсказана ги-
белта на цивилизацията
от маите. В много стра-
ни това предсказание
вся паника. Жителите на
Италия например започ-
наха активно да се из-
повядват, а в Китай за-
почнаха да произвеж-
дат ноеви ковчези.

Знаменитият учен
проф. Стивън Хокинг е
сигурен, че за да се спа-
сят от гибел, хората
трябва да колонизират
други планети. Според
него това ще се случи в
следващите сто години с
Марс. Предварителната

работа в тази насока
вече тече. Наскоро САЩ
приключиха четвъртия
експеримент по симули-
ране на пилотиран по-
лет от човек до Черве-
ната планета.

Хокинг е убеден, че
човечеството със собст-
вени ръце си копае гро-
ба. Той смята, че бъде-
щото развитие на наука-
та и технологиите “ще
създаде нови възможно-
сти всичко да се
превърне в прах”. “Ма-
кар че шансът за ката-
строфа на цялата плане-
та Земя във всяка отдел-
но взета година да е
доста нисък, с времето
той се увеличава и след
хиляди или няколко де-
сетки хиляди години ще
стане практически неиз-
бежност”, смята профе-
сорът.

Според екип физици
от Мюнхен пък Вселената
може да изчезне внезап-
но - чрез “голям колапс”,
“голямо разкъсване” или
“голямо замръзване”.

3,7 млн. деца не
могат да учат

около 90 процента. Колко-
то по-големи стават деца-
та в такива семейства, тол-
кова по-малко са възмож-
ностите за тях да
продължават образовани-
ето си. Едва 22% от юно-
шите бежанци са в сред-
ното образование и само
1% продължават в уни-
верситети. В световен ма-
щаб средното образова-
ние обхваща 84% от под-
растващите, а висшето -
34 на сто. В Сирия 2,1 млн.
деца и тийнейджъри не
ходят на училище. През
продължаващия вече
пета година въоръжен
конфликт равнището на
обхванатите от образова-
телната система сирийци
спадна от 94 на 60 на сто.
По данни на ООН Сирия
е напусната от 4,8 млн.
души, от които 900 000 са
деца в училищна възраст,
които сега нямат възмож-
ност за образование.

Безредици в Европа заради мигрантите
Полицията на гръцкия остров Хиос използва

сълзотворен газ, за да разпръсне протест срещу
намиращите се на острова бежанци, съобщава
местния печат. Протестното шествие започнало
мирно, но се стигнало до безредици, когато проте-
стиращите се насочили към лагера Суда, където са
настанени 1800 бежанци.

В германския град Баутцен също станаха сблъсъци
между местни жители и бежанци, съобщи местната
полиция. На един от площадите на този саксонски
град се събраха около 80 местни жители и близо 20
мигранти. Очевидци твърдят, че двете групи се обиж-
дали, в ход били пуснати и бутилки. Пристигналите
около 100 служители от силите разграничиха споре-
щите и се опитаха да ги изтласкат от площада. Тога-
ва от мигрантските редици полетяха дървени палки и
бутилки срещу силите на реда.

Близо 100 полицаи пристигнаха да разтървават
германски националисти и мигранти

Снимки БГНЕС

Американският държавен секретар Джон Кери
и руският министър на външните работи Сергей
Лавров се обединиха около мнението, че
примирието в Сирия се спазва, и се договори-
ха то да бъде удължено с 48 часа с цел осигу-
ряване на по-голям хуманитарен достъп, съоб-
щи Ройтерс.
По-рано руското външно министерство съобщи,
че Лавров е поискал от Кери САЩ да спазят
обещанието, което са поели, да отделят опози-
ционните бойци “под патронажа на Вашингтон”
от “Джебхат Фатах аш Шам” (бившия клон на
“Ал Кайда” в Сирия, който доскоро се нарича-
ше “Джебхат ан Нусра”) и други групировки.
Двамата се спрели и на съвместната борба в
Сирия срещу джихадистите от “Джебхат Фатах
аш Шам” и “Ислямска държава”.

ПРИМИРИЕТО В СИРИЯ
ОСТАВА ОЩЕ 48 ЧАСА
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Бан Ки-мун е разочарован

Генералният секретар на
ООн Бан Ки-мун, чийто ман-
дат изтича съвсем скоро, за-
яви, че е разочарован от мно-
го световни лидери, които се
интересуват повече от запаз-
ването на властта, отколкото
от подобряването на живота
на народите си. В пространно
интервю за Асошиейтед прес
Бан каза, че не може да раз-
бере защо Сирия е заложник
на съдбата на един човек,
президента Башар Асад.

Бан е публичното лице на
ООН, но той признава, че в
частни разговори с лидерите те
виждат едно негово съвсем раз-
лично и по-строго лице. “Хора-
та казват, че съм си мълчал, че
не съм говорил за човешките
права, но мога да ви кажа, че
съм говорил по този въпрос по-
вече от когото и да е от запад-
ните лидери, които са много
предпазливи. Няма да срещне-
те хора, говорещи по-смело по
този въпрос от мен”, каза Бан.

Той заяви, че е нереалис-
тично да се очаква от генерал-
ния секретар да бъде някаква
почти всемогъща личност, за-
щото странните членки взимат
решенията и шефът на ООН
само ги прилага, вместо той да
прилага своите собствени ини-
циативи и политики. Според
Бан ООН би бил много по-
ефективен и ефикасен, ако в
организацията има разумен
процес на взимане на решени-
ята, а не такъв, при който една
страна да има властта да бло-
кира нещо, за което всички
останали страни са съгласни.
Като пример Бан посочи дек-
ларацията, която трябва да
бъде приета на срещата на
върха на ООН за бежанците и

„Чадърът ми е като Сирия. Счупен е”,
въздъхва Нидал Рашоу, докато чака
светофарът да светне зелено. 30-годиш-
ният сириец живее в Бон от началото на
2015 година. Още тогава започнал да
учи усърдно немски, за да може по-ско-
ро да си намери работа и да не зависи
от социалните помощи. Първият му “дом”
в Германия бил бежански контейнер.
Днес, близо 2 г. по-късно, Нидал живее
в жилище под наем. “Най-после имам
всичко, за което съм мечтал. Имам ра-
бота, жилище, имам си дори и приятел-
ка”, споделя той с неприкрита радост,
докато върви по улицата. Тръгнал е към
Ведиг фон Хайнен - човека, помогнал
му да стигне дотук.

Доброволецът Ведиг фон Хайден
прегръща сърдечно сириеца. “Ведиг
винаги беше на мое разположение, го-
лям късмет извадих с него. Ако не беше
той, нямаше да мога да завърша курса
по немски и може би все още щях да
съм в бежанския приют”, споделя Нидал.
“За нас той е нашият баща тук, в Герма-
ния”, добавя сирийският кюрд, като под
“нас” има предвид себе си и двамата си
братя, които също живеят в Бон.

Когато получил бежански статут,
Нидал, който в Сирия е бил учител по
английски, веднага започнал да си търси
работа. Кандидатствал за място към
администрацията на град Бон и го полу-
чил, тъй като знаел арабски, кюрдски,
английски и немски език. Задачата му:
да помага на млади мигранти да се

Проблемите на света днес идват не от народите,
а от лидерите, твърди генералният секретар на ООН

мигрантите идния понеделник,
в която с цел постигане на
консенсус е било премахнато
негово предложение за прена-
станяване на 10 процента го-
дишно от бежанците в света.
Това породи критики от страна
на неправителствени организа-
ции като “Амнести интер-
нешънъл” и “Хюман райтс уоч”.

Бан заяви, че винаги е по-
ставял обществените интереси
пред частните. Той сравни под-
хода си с този на западните
лидери, които обикновено пра-
вят изявления. Генералният се-
кретар добави, че някои лиде-
ри са го убеждавали да не по-
сещава дадена страна или да
не казва нещо. Той каза, че ако
спомене конкретни имена, това
ще има почти взривоопасен
ефект, но добави че няма да го
направи. “Аз винаги съм дейст-
вал, както аз съм искал, защото
вярвам, че срещите лице в лице
със световните лидери са от
съществена важност за опитите

да получиш подкрепа за пре-
кратяването на конфликтите или
по въпроси като климатичните
промени или борбата с бедност-
та. Винаги съм казвал, че мога
да разпространя стотици изяв-
ления оттук (централата на
ООН), но ако човек наистина
иска ябълката да падне, то той
трябва да отиде при дървото и
да го разклати. А ако човек стои
и чака под дървото, докато
ябълката падне в устата му, то
може да минат 20 години, пре-
ди това да се случи”, каза Бан.

В интервюто генералният
секретар на ООН заяви, че
проблемите на света днес ид-
ват не от народите, а от лиде-
рите. Той добави, че за много
лидери най-важното е да
бъдат избрани на власт с как-
вито и да е средства. “Веднъж
избрани, те мислят, че са над
народа, те властват над него,
те са в повечето случаи корум-
пирани и не уважават гласа на
народа”, каза Бан. Той припом-

ни, че през януари 2015 г. е
казал на африканските лиде-
ри, че трябва да уважават ус-
тановените в конституциите
правила за президентските
мандати и да не се вкопчват
във властта. Шест месеца по-
късно Барак Обама отправи
същото послание към Африкан-
ския съюз и повтори послание-
то си през януари, припомни
Бан. През 10-те години на не-
говия мандат начело на ООН в
Африка и Близкият изток изо-
билстваха конфликтите, в това
число в страни като Южен Су-
дан, Централноафриканската
република, Конго, Сирия и Йе-
мен, както и датиращият от де-
сетилетия конфликт между из-
раелците и палестинците, от-
белязва АП. Говорейки за Си-
рия, е очевидно недоволството
на Бан от това, че войната там
продължава. “Просто не мога да
разбера защо ние не съумяхме
да решим този въпрос”, каза той.
Като една от причините Бан
изтъкна липсата на ангажимен-
ти към принципите, по-специал-
но от страна на сирийското
ръководство. Съдбата на един
човек не трябва да е залог за
решаването на цяла една кри-
за, каза генералният секретар,
визирайки полемиката дали
Башар Асад трябва да има роля
в бъдещето на Сирия.

В интервюто генералният
секретар припомни и кои са
най-големите му успехи през
10-те години начело на ООН.
Първият е кампанията за борба
са климатичните промени, коя-
то той се надява, че ще доведе
до прилагането, преди да на-
пусне поста си, на парижкото
споразумение за климата. Вто-
рото постижение са 17-те цели

за устойчиво развитие, приети
от страните членки на ООН
миналия септември. Сред тях
има цели за борба с бедността,
опазването на околната среда,
равенство между половете и
осигуряване на по-добро управ-
ление до 2030 година. Третото
постижение е насърчаването
на овластяването на жените и
установяването на орган към
ООН за жените. Според Бан,
ако се използва потенциалът на
жените, то може да се удвои
производителността и да се
подобри социалното развитие.

Като поводи за голямо ра-
зочарование, освен конфликти-
те в Африка и Близкия изток,
Бан посочи случаите на
накърняване на човешките пра-
ва и на човешкото достойнство.
Той визира посегателствата над
жени и деца от миротворци на
ООН и припомни, че уволнил
ръководителя на мисията на
ООН в Централна Африка по
тази причина. Бан припомни, че
усилията на ООН за справяне с
епидемията от холера в Хаити
също са били критикувани и
подчерта, че организацията
има моралната отговорност да
помогне за елиминирането на
болестта от тази страна.

Вместо да дава съвети на
приемника си на поста, Бан
каза, че има съвет за страните
членки и той е: Бъдете по-
единни и работете за общото
благо, вместо за национални-
те интереси.

За бъдещето си Бан каза,
че ще се върне в родината си
като обикновен гражданин и
там няма да щади силите си, за
да помогне за помирението със
Северна Корея, ако има
възможност за това.

Нидал и Радка

Бежанецът, който постигна
всичко, за което е мечтал

приспособят към живота в Германия.
“Сирийците ми се доверяват, все пак
говоря езика им”, казва Нидал.

Има ли и други като него? Случаят
на Нидал е по-скоро изключение от
правилото. Според данни на германско-
то Бюро по труда, 74% от близо 300 000
бежанци, регистрирали се като търсе-
щи работа до края на юни 2016 г., нямат
професионално образование. Статисти-
ката обаче все още не е изчерпателна.

Окончателните данни може би ще очер-
таят по-различна картина на образова-
телното равнище и професионалната
подготовка на мигрантите.

Според Ведиг фон Хайден, броят на
сирийските бежанци с професионална
квалификация ще се окаже доста по-
висок от очакваното. Откакто през 2008
г. е започнал да се грижи за имигранти,
Ведиг фон Хайден е помогнал на десет-
ки да се устроят в Германия. Повечето

се нуждаят от помощ в търсенето на
жилища, или когато имат нужда от ме-
дицинска помощ, казва германецът.

Днес Нидал печели по 1000 евро
месечно - достатъчно, за да може да
плаща наема за квартирата си. “В Гер-
мания живея добре”, казва той. Между-
временно кара курс за социални ра-
ботници и когато го завърши, заплата-
та му ще се повиши. “Само че обуче-
нието, което се води на немски език,
не е никак лесно”, казва Нидал. Въпре-
ки това той явно се справя с живота си.
Преди половин година се запознал с
приятелката си, чехкинята Радка. “Тя е
много красива и с нея се чувствам
много добре”, споделя сириецът. За-
познали се в един бар в Бон. Вече
живеят заедно.

Повечето сирийци, подобно на Ни-
дал, искат да се интегрират колкото се
може по-скоро в германското общество.
Само че документите им често се губят
в джунглата на администрацията и по-
вечето служители даже не се и опитват
да им обясняват нещата на друг език,
освен на немски. Връзката с германците
остава най-често повърхностна, а така
двете страни не могат да се опознаят.

Особено след атентатите в Ница и
Ансбах пропастта между имигрантите и
германците се е задълбочила. Нидал
споделя, че досега в Бон не се е чувст-
вал дискриминиран, но същевременно
го боли, че войната и терорът като че ли
го съпътстват навсякъде.

Животът на сирийския кюрд е при-
мер за успешна интеграция в Германия.
“Чувствам се изцяло приобщен. Не зави-
ся от държавна помощ, имам работа,
имам си и приятелка” - това е простич-
кото послание на Нидал.
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есните сили у нас,
загърбвайки всякакъв
патриотизъм, подават
недвусмислен сигнал,
че биха приели една

Няма такава държава, но се намери
Бойко Борисов заряза Ирина Бокова
самотна в състезанието за ООН

Евгени
КИРИЛОВ*

*Авторът е бивш посла-
ник и евродепутат

ДДДДД
победа на Ирина Бокова като
свое политическо поражение.
Това е извратена, антинацио-
нална позиция. За справка:
десният Жозе Барозу активно
лобира за левия португалски
кандидат Антонио Гутериш.

В медиите изневиделица
потече мантрата за скандал
между Германия и Русия по
повод нашата кандидатура. А
всъщност не се коментира, че

скандалът се развихри от
България и с този скандал се
злепоставихме. На този етап
от процедурата съвсем есте-
ствено е да се провеждат сон-
дажи между по-големите и
влиятелни държави. Канц-
лерът Ангела Меркел е инфор-
мирала по този повод преми-
ера Бойко Борисов, а той -
свои хора, и някои от тях (не
допускам аматьорщина в слу-
чая) услужливо подават тази
конфиденциална информация
до медиите, т.е. Русия
обсъжда да подкрепи евроко-
мисаря Кристалина Георгие-
ва. Самото изтичане цели да
подреже крилата на Бокова в
международен план.

И какво да очакваме
от всичко това?

Едно сигурно следствие е
твърдо вето от Русия за евен-
туална кандидатура на Крис-
талина Георгиева. Другите
негативи са, че губим всякак-
во уважение, защото няма
такава държава, която вместо
да положи докрай всички уси-
лия за своята кандидатура,

решава да си помисли за ней-
ната смяна. Да говори за не-
убедително представяне, за
което никой, даже и против-
ниците навън, не говорят. И
да се дава срок на Бокова,
т.е. ще видим как ще мине
следващото гласуване и може
да оттеглим подкрепата.

Г-н Борисов смята, че си е
свършил работата, като под-
писал писма до всички. Първо,
правителството се забави фа-
тално да обяви официално
своята подкрепа и с това сти-
мулира маса страни от група-
та на Източна Европа да лан-
сират своите кандидатури, тъй
като отдавна е ред да се
излъчи генерален секретар
на ООН от тази група. И сега
да се говори, че даже наши
съседи не ни подкрепят, е
просто смешно. Ако си излъ-
чил своя кандидатура, можеш
ли да подкрепяш другата?
Няма такава държава, освен
България.

Навремето г-н Борисов
направи едно посещение в
Лондон, за да моли да ни
подкрепят за Шенген. Както е
известно, Обединеното крал-

ство не членува в Шенген. Но
тази страна е постоянен член
на Съвета за сигурност на
ООН. Защо вместо да чака
поредното гласуване в СС,
г-н Борисов не се вдигне на-
пример на подобно посеще-
ние в Лондон? Може и да
намери поне нещо да пред-
ложи в замяна като позиция -
предстоят преговори за “Брек-
зит”. А може и междувремен-
но да се информира от
външния министър Данаил
Митов и нашия посланик там
Константин Димитров

какво са направили,
за да променят

позицията

на тази важна страна. Вероят-
но нищо. Скоро ще има пред-
варително гласуване с цветни
бюлетини, когато ще стане
ясно коя постоянна членка на
СС на ООН как гласува. За-
щото всъщност всичко зависи
от постоянните членки на СС.
САЩ и Русия ще изчакат по-
следни да се договорят и да
определят накъде ще накло-
нят везните. Франция най-ве-
роятно ще подкрепи Бокова.
След останалите непостоянни
членки на СС, ако се стигне

до консенсус между големи-
те, нещата са предвидими.

Ако надделее очакването
кандидатът да бъде от Източ-
на Европа, което смятам, че е
доста вероятно, г-жа Бокова
има малко, но силни съперни-
ци. Главно от Словакия, но
може би и от Словения. Защо
ли Словения покани руския
президент Владимир Путин на
официално посещение и защо
ли руският министър на
външните работи Сергей Ла-
вров се среща със своя сло-
вашки колега? Ако надделее
и другото очакване - този пост
да бъде даден на жена, Ири-
на Бокова излиза първа.

Но къде е нашата държа-
ва в историческото за Бълга-
рия състезание? Най-безо-
бидното, което можем да ви-
дим, е безпрецедентната па-
сивност. Вместо да привиква
генералния директор на
ЮНЕСКО от днес за утре, “за
да се разберат какво да пра-
вят”, нашият премиер и
външният министър трябва
вече да са в контакт с Бокова
поне през ден.

На този етап Ирина Боко-
ва е самотен състезател. От-
говорността за евентуален
неуспех няма да бъде нейна.

РУСИ СТАТКОВ:

Продажбата на Дипломатическия
клуб е незаконосъобразна
Законът изисква ред, различен от този, който се прилага, казва членът
на Надзорния съвет на Агенцията за приватизация и следприватизационен контрол

Интервюта на Светла ВАСИЛЕВА

 Г-н Статков, готви ли се
поредна скандална продажба на
Дипломатическия клуб в Бояна?

- Продава се не само той, а и
други имоти частна държавна соб-
ственост от състава на “Агенция
дипломатически имоти в страната”
(АДИС). Засега все още няма скан-
дал, а само обсъждане.

 АДИС не е ли в забранител-
ния списък за приватизация?

- Точно така. Моето становище
във връзка с АДИС е принципно.
Искам да го разтълкувам по-широ-
ко и да поставя въпроси, свързани
с управлението на частната
държавна собственост и законода-
телното им решение.

Виждането за промяната в
България, или т.нар. преход след
10 ноември 1989 г., не беше об-
мислено и конкретизирано. Бяха
дадени само общи крайни цели -
пазарна икономика и демокрация.
Новата Конституция не регламен-
тира ясно тези въпроси. В областта
на принципите за развитие на
страната бяха заложени и
продължават да действат разпо-
редби за социална държава, за
защита на интересите на гражда-
ните и обществото, но същевремен-
но в тандем с противоречиви прин-
ципи и разпоредби, извеждащи във
фетиш частната собственост. След-
вайки процесите на развитие на
страната на основата на Конститу-
цията след 10 ноември констати-
раме, че всяко правителство из-
граждаше собствена политика и
променяше законите. Най-пагубно-
то във всичко беше унищожаване-
то на голяма част от държавната
собственост.

 Как стана така, че нещо,
което е в забранителния списък,
се продава?

- Нормативният акт, който е

основание за продажбата, е За-
конът за приватизация и следпри-
ватизационен контрол от 2002 г. В
него се направиха значителни из-
менения във философията и в иде-
ята кой да разрешава приватизаци-
ята, кой да бъде органът и какви да
са процедурите. Но и тези промени
не запълниха празнотите и създа-
доха противоречия с основните
идеи, заложени в закона.

 Какви?
- С оглед преодоляване на ко-

рупцията се отиде на режим за раз-
решение на приватизацията главно
от Агенцията за приватизация (АП).
Отделно към закона се приложиха
два списъка на дружества, решени-
ята за приватизацията на които се
вземат от НС по предложение на
МС. Единият - за дружества и обо-
собени части, решение за чиято
приватизация или не се взема от
НС след предложение на МС, и
втори - за дружества със стратеги-
ческо значение за националната
сигурност, при които се изисква МС

да предложи и НС да приеме и
стратегия за приватизация.

Практиката показа непълноти в
закона. Имаше много примери на
незаконно разпореждане с държав-
ната собственост, в т.ч. и от област-
ни управители. Затова се стигна до
промяна на закона през 2010 г. -
голяма част от имотите частна
държавна собственост да се прода-
ват от централизирания държавен
орган АП. Агенцията беше правил-
но структурирана, но обхватът на
това, което тя трябваше да управля-
ва като приватизация, до ден-дне-
шен е ограничаван. Законът про-
дължава да има пропуски.

Положителна беше промяната в
закона през 2010 г., но тя не беше
завършена и затова сме свидетели
на случващото се тези дни с имоти
частна държавна собственост, с ко-
ито се разпорежда областният уп-
равител.

 Като продажбата на Цар-
ските конюшни ли?

- Да, и като тази продажба.
 А Дипломатическият клуб в

Бояна?
- Дипломатическият клуб и дру-

гите продавани обекти, които са
обособена част, попадат в едно
тълкуване на промяна на закона от
2010 г., която за мен е двусмислена
и в тази си редакция противоречи
на основни идеи в действащия за-
кон. Промяната позволява на АП
сама да решава след предложения
на органите за управление на дру-
жествата и министрите като прин-
ципали за дружества с над 50%
държавно участие и обособени ча-
сти от тях.

 Кой в крайна сметка решава
за Дипломатическия клуб?

- В случая има и практика от
2010 г. насам, с която не съм съгла-
сен, защото чл.3, ал.3, т.1 на Зако-
на за приватизация регламентира
ред за дружества, които са в забра-
нителния списък, и за обособени
части от тях, да има предложение
на МС и решение на НС. Същият

казус обсъждахме и при процеду-
рата за приватизация на “Товарни
превози БДЖ” ЕООД. Промените в
Закона за приватизация в чл.4, ал.1
и ал.2, даващи право на АП да
реши процедурата за приватиза-
ция, са двусмислени и противоре-
чат на чл.3 от същия закон. За мен
е безспорно, че да, може да става
дума за други дружества и обосо-
бени части, но не и за дружества и
обособени части от забранителния
списък. Тогава гласувах “против”.
Нещо повече - обърнах се към пра-
вителството и всички народни пред-
ставители писмено. Подкрепиха ме
само депутатите от БСП и накрая,
след като процедурата беше спи-
рана и подновявана по искане на
принципала, стигнахме до това, т.г.
министърът на транспорта да заяви:
“По-добре е аз да си управлявам
дружеството”.

Категорично смятам, че законът
изисква ред, различен от този, който
се прилага. Когато сделката за Дип-
ломатическия клуб се внесе за ре-
шение в Надзорния съвет на АП, ще
гласувам “въздържал се” или “про-
тив”, защото тя е незаконосъобразна
от гледна точка на чл.3, ал.3, т.1 на
Закона за приватизация, независи-
мо от това, че предварителните фи-
нансови параметри са добри.

Още веднъж ще припомня раз-
витието на конкретния проблем.
АДИС до 2011 г. беше в забрани-
телния списък. После депутатите го
извадиха. Имаше дебати заради
изискване на Виенската конвенция
- дипломатическите представител-
ства да са осигурени със сгради от
държавата, която ги приема. Ето
защо през 2015 г. дружеството е
върнато отново в забранителния
списък.

 Казвате, че законодателят
е в основата на хаоса?

- Да. И конкретният пример по-
казва, че се работи на парче, ко-
нюнктурно, без обвързаност на про-
мените в законите.
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Буркина Фасо
ряпа да яде

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

Предводителят
на команчите

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА ЗАЩИТА НА ОЗО-
НОВИЯ СЛОЙ.

Отбелязва се от
1995 г. по решение
на Общото събра-
ние на ООН от 19
декември 1994 г. в
деня на подписва-
нето на Монреал-
ския протокол за
защита на озоновия
слой (1987). Прото-
колът определя ос-
новните вещества,
които разрушават
озоновия слой, и
дава ограничения за бъдещото им производство.
България ратифицира Монреалския протокол
през 1989 г., а по-късно и измененията към него.

1736 - УМИРА ГАБРИЕЛ ФАРЕНХАЙТ, НЕМ-
СКИ ФИЗИК (Р. 1686 Г.).

През 1709 г. изобретява спирт-
ния термометър, а през 1714 г.
- живачния. През 1724 г. пред-
лага температурна скала, коя-
то е кръстена на негово име.
По тази скала температурата
на замръзване на водата е 32
градуса по Фаренхайт, а точ-
ката на кипене - 212 градуса.

1745 - РАЖДА СЕ МИХАИЛ КУТУЗОВ, РУС-
КИ ВОЕНАЧАЛНИК (УМИРА 1813 Г.). Гене-

рал-фелдмаршал и княз. Ге-
рой от руската Отечествена
война срещу Наполеон (1812).
Участник в руско-турските
войни от втората половина на
ХVIII в. В памет на славните
победи на Кутузов над Напо-
леон са издигнати много па-
метници. По време на Втората
световна война в Съветския
съюз е учреден орден “Куту-
зов” I, II и III степен. С тях са наградени около
7 хил. души и цели воински части.

1824 - РАЖДА СЕ ПЬОТЪР
АЛАБИН, РУСКИ ОБЩЕ-
СТВЕНИК (УМИРА 1896

Г.). Инициатор на създаване-
то на Самарското знаме, кое-
то през 1877 г. връчва на
българските опълченци. По
време на Временното руско
управление в България (1878-
1879) е губернатор на София.

1848 - ОТКРИТ Е ХИПЕРИОН - ЕСТЕСТВЕН
СПЪТНИК НА САТУРН.

За равноправни откриватели
се признават американски-
те астрономи - братята Уи-
лям Кранч Бонд и Джордж
Филипс Бонд, и английският
им колега Уилям Ласел. Хи-
перион е най-голямото тяло
с подчертано несферична
форма в Слънчевата система. Съставен е пре-
димно от лед с малки примеси от скали. Той
е единственият от спътниците в Слънчевата
система, който се върти хаотично.

1875 - ИЗБУХВА СТАРОЗАГОРСКОТО ВЪ-
СТАНИЕ. Организирано е от

Българския революционен цент-
рален комитет в Букурещ. Ръко-
водители са Стефан Стамболов с
помощници Захарий Стоянов и
Георги Икономов. Въстанието
завършва с неуспех. Въпреки
малкия обхват то дава явен знак,
че на дневен ред в българското
общество е подготовката на ма-
щабна освободителна акция, ко-
ято по-късно ще привлече вниманието на Ве-
ликите сили - Априлското въстание.

1977 - УМИРА МАРИЯ КАЛАС, ГРЪЦКА
ОПЕРНА ПЕВИЦА - СОПРАНО (Р. 1923 Г.).

Родена е в Ню Йорк. Учи опер-
но пеене в Гърция и става про-
чута в Италия, където дебюти-
ра в “Ла Скала” през 1951 г.
Известна е и с дългогодиш-
ната си любовна връзка с
гръцкия милионер Аристотел
Онасис. “Мария Калас е най-
високият връх в певческото
изкуство на ХХ в.”, казва за нея примата на
българската опера Райна Кабаиванска.

За какво са му на
Бойко Борисов 160 млн.
евро, които той иска от
другите европейски пра-
вителства още днес ве-
черта, ако може, разби-
ра се. Той ни казва, че
за укрепване на бълга-
ро-турската граница, без
да се впуска в “излишни”
подробности. От 259 км
граница с Турция до мо-

мента българската дър-
жава в лицето на две
правителства е построи-
ла над 130 км. Преди
няколко дни политикът и
вече кандидат за прези-
дент Велизар Енчев ко-
ментира, че ако по вре-
мето на Пламен Оре-
шарски един километър
от съоръжението е стру-
вало 250 хил. лв., то сега
цената е вече един ми-
лион лева. Значи с един
милион евро може да се
построят два километра
ограда, дори по счето-
водните калкулации на
Бойко Борисов, които
много ни доближават до
знаменитото изречение,
описващо Остап Бендер
- “той знаеше четиристо-
тин сравнително честни
начина за измъкване на

пари”. На нашите пари.
Излиза, че с парите

от ЕС, ако бъдат дадени
на България, спокойно
може да бъде изграде-
на наново цялата огра-
да, като дори в някои
участъци ще има двой-
на, ако броим вече из-
граденото. Дали обаче
премиерът има намере-
ние да използва тези
пари по този начин. От
страна на Борисов не
сме чували подобни ре-
шителни заявления.
Вместо това неговият
вицепремиер Румяна
Бъчварова заяви, че се
търсят четири места в
страната, където да
бъдат изградени нови
лагери за мигранти,
включително палаткови.

Именно мълчанието

на Борисов, нежелани-
ето му да обяви, че ще
затвори границата със
или без 160-те милиона
евро от ЕС, е причината
да подозираме, че той
има намерение да взе-
ме парите, без да обе-
зопаси българските
граждани от ордите, ко-
ито напират откъм тур-
ската граница.

Остап Бендер също
е въртял номера. Нали
помните: “Сутринта -
парите, вечерта - сто-
ловете”. Впрочем за
тези, които са чели “Ви-
нету”, напомняме, че
един от персонажите в
“Дванайсетте стола” е
наричан “предводител
на команчите”. Е, той
вижда сметката на Ос-
тап Бендер.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Над 10 000 българ-
ски зрелостници изти-
чат всяка година да
учат на Запад, да взе-
мат чужда диплома и,
ако някога случайно се
върнат тук, да бъдат
третирани като кори-
феи, за разлика от лап-
нишараните, останали в
родината си. Не стига
това, ами мнозинството
на ГЕРБ в парламента
докара вчера чуждите
дипломи направо в
България, нарушавайки
драстично всички зако-
нови правила на държа-
вата ни. Властващото
мнозинство в НС гласу-
ва на първо четене
създаването на франко-
фонско висше училище
в София, приемник на
Франкофонския инсти-

тут у нас, не според
задължителните прави-
ла на Закона за висше-
то образование, а чрез
ратификация на спогод-
ба между България и
френските институции
на франкофонията. Все
е имало незаконни ву-
зове у нас в последните
години, но такова чудо
- незаконен вуз да се
създава от парламента,
не е виждано. В уж пра-
вовата държава Бълга-
рия не е възможно вис-
ше училище да се от-
крива не с акредитация,
а със спогодба.

Дипломите нямало
да са български, а на
три френски универси-
тета, оправдаха се от
външното ни министер-

ство. Това в прав текст
означава че нашата
държава няма да при-
знава дипломите на
този университет, рабо-
тещ у нас, а ако някой
реши да ги ползва тук,
ще трябва да ги легали-
зира в МОН! Пълен нон-
сенс. Пък и вече ще ни
крадат децата направо
в София.

 Законът за висше-
то образование изрич-
но казва, че висше об-
разование у нас се при-
добива във висши учи-
лища, получили акреди-
тация и създадени по
правилата на ТОЗИ за-
кон. И още - че, за да
се открие тук висше
училище от държава на
ЕС, то първо трябва да

получи одобрение от
нашата акредитацион-
на агенция (НАОА). От-
давна е ясно, че за
ГЕРБ законите нямат
никакво значение. Но
чак парламентът да им
тури кръст, това означа-
ва не само, че вече не
сме държава, а че сме
се превърнали в джунг-
ла без правила. Кой
откъдето дойде, се по-
стиламе пред него да
си прави каквото си
иска, стига да бутне кяр
някому тук. Ни правила,
ни закон - надупили сме
се да изпълняваме като
аборигени всяко щение
на “истинските” евро-
пейци. Отгоре на всич-
кото нашата държава
дава безвъзмездно и

помещения на незакон-
нороденото френско
отроче. Така навремето
Иван Костов подари на
частния Нов български
университет прекрасна
сграда, де факто от-
крадната от държавата,
т.е. от всички нас. С
какво право?

Даже не говоря за
“дреболии” от типа на
това, че собствените ни
51 вуза заради демо-
графска липса на мла-
ди българи не могат да
напълнят местата си,
дори след като приемат
куцо и сакато в 4-5 кла-
сирания. Не говоря и за
клетвите на Кунева, че
нямало да допусне по-
вече никакво разширя-
ване на мрежата от вис-
ши училища. Говоря, че
вече сме станали про-
сто територия, чиято
държавност не означа-
ва нищо. Защото е сус-
пендирана от властима-
щите.

След всичко това
дали някой ще се учу-
ди, че вчера на сайта
на Франкофонския ин-
ститут вече пишеше с
едри букви: “Висше
франкофонско училище

по администрация и
мениджмънт (ВФУАМ)”.
Не им дреме, че парла-
ментът ни още не го е
създал. То, видите ли,
обучавало магистри от...
2002 г. насам. Вече над
1600 души! Значи цели
14 години е нарушава-
ло законите на Бълга-
рия! И никой - ни гък?
Е, че как няма посла-
ник Дьо Кабан да ни
гледа сеира и да ни се
подиграва? Как няма да
позлатява с парите на
наши дарители музей-
ните дейци на своята
Франция вместо бедня-
ците българи, дето му
наредиха на тепсия тра-
кийското злато в Лувъ-
ра? Ние от Буркина
Фасо сме по-зле!
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„Късметите” на
новата учебна година
Как ще се отрази на училището новият закон ще се разбере след първите
завършващи по него през 2024 г., когато авторите му ще са отдавна забравени

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Помните ли вица за един, който дока-
то скубел коси от ужас, си повтарял: Аз
съм много спокоен, аз съм много споко-
ен. Нещо такова представляваше българ-
ското учителство, докато ден преди 15
септември слушаше министърката си
Меглена Кунева да повтаря бодро из
телевизии и вестници, че няма хаос в
училището и че учебната година започ-
ва спокойно. Затрупани с десетки нови
задължения от новия училищен закон,
който влезе в сила от 1 август без всякак-
ва подготовка, изгубени сред 2000 стра-
ници нови подзаконови нормативни до-
кументи, създадени в МОН скоропостиж-
но, педагозите вече гледат апатично към
застигналата ги нова “реформа” и вдигат
рамене: Да става каквото ще.

Всъщност предизвестените наруше-
ния на закона започнаха от самото ми-
нистерство и нямаше как да бъде иначе.
Законът постанови в срок до един месец
- сиреч до 1 септември, да бъдат обна-
родвани 19-те държавни образователни
стандарта, в които всъщност се намира
съдържанието на самия закон. Разбира
се, такава задача е неизпълнима, но
когато мнозинството в парламента натра-
пи силово закона, от МОН уверяваха, че
са едва ли не почти готови със стандар-
тите. В момента министерството рапорту-
ва, че 15 от стандартите са представени
- обнародвани в ДВ, чакащи ред за пуб-
ликуване или пуснати за обществено
обсъждане до 21 септември. Според
сайта на МОН обнародваните до момен-
та в ДВ са само 6. Законът си е вече
нарушен, а оставащите 4 още неизрабо-
тени стандарта съдържат едни от най-
важните правила, като например тези за
финансирането и за нормирането и за-
плащането на труда, от които пък зависи
дори формирането на броя паралелки и
на щата в училищата.

Тази година се закриват 27 училища
заради липса на деца, съобщи МОН.
Проблемът е, че в половината от 265-те
общини у нас децата са под 500 и кога-
то според новия закон основните учили-
ща трябва да останат до VII клас, вместо
до VIII, както бе досега, много от тях ще
станат маломерни или ще се закрият.
Тепърва - до края на ноември, ще се

решава кои детски градини и училища
ще получат статут на защитени, защото
ще се окаже, че за остатъка от децата
няма друго училище наоколо в радиус
от 20 км. А над една трета от 2450-те
училища в страната са единствени за
съответната община. Според главния
секретар на МОН Красимир Вълчев като
спасителна мярка в бъдещия стандарт
за нормирането може да бъде записа-
но, че в прогимназията до VII клас при
необходимост се разрешава по-ниска
пълняемост на паралелките.

Не е ясно защо трябваше видовете
училища да се назоват в закона по нов
начин, та да се наложи пререгистрира-
не на всички училища в страната - на
цялата документация, печати и прочее,
глътнало около милион лева грешни
пари. Отгоре на всичко законът изисква
новите наименования да се съгласуват с
общините, което на много места не е
направено поради постановените крат-
ки срокове посред лято, та може да се
наложи още едно пререгистриране.

Най-голяма е щетата
за седмия клас

Едно от най-големите недоразумения
в новия закон е, че завършването на
основно образование в VII клас влиза в
сила и за тези ученици, които са започ-
нали прогимназията по стария учебен
план и старите учебни програми, чието
съдържание е предвидено за 4 години.
Тези деца в момента са в VI и VII клас и
за тях същото съдържание трябва да се
вмести в 3 години. Най-ощетени са сед-
мокласниците, понеже в сегашната една
учебна година трябва да вместят
съдържанието за две. По всички предме-
ти. МОН пусна указание до учителите, че
могат да направят това съвместяване по
история, биология и география чрез
задължително избираемите или свобод-
но избираемите часове или пък като
преструктурират учебното съдържание.
Учителите по тези предмети обясниха ар-
гументирано, че това не може да се слу-
чи при определения от учебния план
брой часове по отменения Закон за на-
родната просвета, по който те продължа-
ват да учат, но гласът им заглъхна като
в пустиня. Какво ще се случи с учебния
материал по всички останали предмети
изобщо не се и споменава дори.

И понеже тази “реформа” е в ущърб
на децата, МОН измисли поредна инова-
ция - премахна изпитите по природни и

обществени науки след VII клас. На
външното оценяване и на изпити за вли-
зане в гимназия учениците вече ще се
явяват задължително само на тест по
български език и литература и по мате-
матика, по желание - и на чужд език. Т.е.
намаленото съдържание се “компенси-
ра” и с намалени изпити. После ще се
чудим защо децата ни стават все по-не-
грамотни. Да не говорим, че едновре-
менно със сегашните седмокласници ще
завършат основно образование и осмо-
класниците в непрофилираните паралел-
ки, което означава, че на изпитите ще се
явяват абсолютно неравнопоставени в
знанията си два випуска ученици. А ре-
зултатите от тестовете ще се пишат вече
в точки, не с оценка. И годишната оценка
по предметите в VII клас също ще се транс-
формира в точки. По този заимстван от
чужбина начин, който бил по-обективен,
просто ще се скрият и няма да са така
видими за обществото дразнещите двой-
ки и тройки. Доброто е, че няма да се
налага МОН да прави таблици за превръ-
щане на точките в оценки, равнявайки ги
порочно по средното ниво на съответния
випуск, както бе досега.

Ще има промяна и в матурите след
ХII клас, но само една - те ще бъдат на
модули, които абитуриентите ще реша-
ват последователно, без да имат право
да се връщат към всеки от тях, след
като го предадат на квесторите. В про-
фесионалните гимназии новото е, че
учениците могат да не полагат втори
задължителен зрелостен изпит по
предмет от професията, а вместо него в
дипломата може да се впише средноа-
ритметичната оценка от държавните
изпити за придобиване на професио-
нална квалификация.

В I и V клас по нови програ-
ми със старите учебници

През тази учебна година новият за-
кон влиза изцяло в сила само за I и V
клас - с нов учебен план и с нови учеб-
ни програми. Проблемът е, че поради
липсата на технологично време нови
учебници нямаше как да бъдат създа-
дени. Издателите успяха да направят
само учебника по история за V клас,
тъй като в новата програмата съдържа-
нието е изцяло сменено спрямо досе-
гашното - петокласниците вече ще изу-
чават древност и античност, досега в V
клас се учеше българска история. МОН
одобри 6 варианта на учебник по исто-
рия, издадени от 6 издателства. По
всички останали предмети в I и V клас
ще се учи със старите учебници по
новите програми. Да му мислят учите-
лите. На първолаците азбуката ще се
преподава по нов ред, затова издател-
ствата пуснаха специални тетрадки, ко-
ито да адаптират някак новото азбукар-
ство. А от много училища вече идват
сигнали, че издателствата са подготви-
ли какви ли не помагала по предметите
в V клас, които да заменят учебниците.
Учителите ще трябва да си ги купуват,

разбира се. Благодат! Но за кого?
Как ще се отрази на образованието

новата “реформа” ще се види едва през
2024 г., когато средно образование ще
завършат сегашните петокасници. Тога-
ва обаче отдавна ще е забравено кои са
нейните автори.

От II до IV клас тази година нещата
остават както досега. В математически-
те и природоматематическите гимназии
с прием след IV клас ще се влиза с
оценките от външното оценяване и с две
състезания, съобщиха от МОН. Новите
учебни планове и учебни програми,
които тепърва ще влизат в сила, са от-
делна страховита тема, чиито заложени
бомби засега с малки изключения  об-
щественото внимание не забелязва.

Администриране до дупка

За учителите и директорите пък за-
конът създаде купища нови админист-
ративни тежести. Всяко училище трябва
да си направи план за стратегическо
развитие в следващите 4 години, като го
съгласува и с родителите, и с т.нар.
Обществен съвет. Обаче как се прави
това, при положение, че го няма най-
важният държавен стандарт - този за
финансирането? А обществените съвети
още изобщо не са създадени, понеже
наредбата за формирането им изисква
сложни избори на родители в няколко
кръга, с които директорите ще се зани-
мават месеци наред. ДУМА вече писа
подробно за тази наредба. Обществени-
те съвети ще обсъждат и одобряват всич-
ки дейности на училището, включител-
но оценяването на учителите. Кому са
нужни тези съвети от непрофесионали-
сти в образованието и педагогиката,
които ще се месят в професионалните
дейности, така и не стана ясно. А те
обезсмислят и съществуването на насто-
ятелствата, които тъкмо намериха своя-
та ниша в работата на училищата.

Още по-сложна ще е организацията
на задължителното оценяване на рабо-
тата на педагозите на всеки 4 години. Те
ще са длъжни да повишават квалифика-
цията си в рамките на 48 академични
часа за 4 години (средно по 12 часа на
година) и ще получават кредити за обу-
чението си. Ще се прави портфолио на
всеки учител, а критерии за развитието
му ще са учителският стаж, получените
кредити, придобитата професионално-
квалификационна степен, специализа-
ции, постиженията на учениците, резул-
татите от атестирането. Не е ясно обаче
кой ще финансира това обучение и ква-
лификация, което не е задължително да
става във висшите училища (това би било
логично и ефективно), а може да се
прави и от разни неправителствени ор-
ганизации. Това услужливо бе записано
в закона и сега вече стана ясно защо,
след като Кунева се похвали, че в обу-
чението на учителите се включва фон-
дация “Америка за България”. Просто
държавата прехвърля задължението си
към учителите на една чужда фондация...

Велиана
ХРИСТОВА
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вропейската комисия
би желала да се
отърве възможно най-
бързо от едно счупе-

Аферата
„Барозу”
тресе
Брюксел
Европейската комисия се чуди как да се отърве
от скандала, който забърка бившият й председател

ЕЕЕЕЕ

Барозу осребри
европейските принципи

но гърне - аферата “Барозу”.
Бившият й председател уве-
доми в началото на юли, че
е привлечен  от американ-
ската инвестиционна банка
“Голдман Сакс”, за да помог-
не за преодоляването на по-
следиците от “Брекзит”-а.
(Той зае поста президент
без изпълнителни функции
на най-голямото й подразде-
ление “Голдман Сакс Интер-
нешънъл”, базирано в Лон-
дон - б.а.) Още тогава това
предизвика бурно медийно
неодобрение. Сега целта на
неговия приемник Жан-Клод
Юнкер е да накара критики-
те да секнат.

Г-н Юнкер побърза да из-
прати на 9 септември посла-
ние до Емили О’Рейли, мно-
го активната “посредничка”
за правата на европейците,
обяснявайки й, че очаква от
Барозу допълнителни “разяс-
нения” във връзка с новите
му отговорности и е поискал
текста на неговия работен
договор с “Голдман Сакс”. Г-
н Юнкер уточнява, че ще по-
иска отново мнението на

е т и ч н а т а
комисия на
ЕК по очак-
вания от Ба-
розу отго-
вор.

К о г а т о
с к а н д а л ъ т
избухна, ЕК
сляпо се хва-
на за буква-
та на собст-
вения си ко-
декс за по-
в е д е н и е ,
изискващ от
бившите ко-
мисари да спазват 18-месечен
срок, преди да идат да се
цанят другаде. (Барозу е спа-
зил формално това условие -
б.а.) Тогава във връзка с но-
вата кариерна ориентация на
предшественика си Юнкер се
задоволи с едно “Лично аз не
бих го направил”.

Лятото мина и медиите
позабравиха аферата. Но г-
жа О’Рейли пак подкладе
огъня, публикувайки на 6
септември писмо до г-н Юн-
кер, призовавайки го да “ос-
ветли позицията на ЕК във
връзка с назначението на
бившия й председател за
президент без изпълнител-

ни функции в “Голдман
Сакс”. “Стъпката на г-н Ба-
розу - пише тя в писмото си
- предизвиква загриженост в
един много труден за Евро-
пейския съюз момент, и по-
специално във връзка с до-
верието на гражданите към
техните институции.” При-
помняйки, че се разпростра-
нява една петиция, включи-
телно в самата ЕК, изисква-
ща втвърдяване на етичните
правила в Брюксел, г-жа
О’Рейли отправи към г-н
Юнкер ултиматум, че очак-
ва отговора му преди 14 ок-
томври. Бившият премиер на
Люксембург осъзнава, че

бъдещето на Европейската
комисия е заложник на ней-
ната способност да завоюва
отново сърцата на европей-
ците. Последно той “излезе
от гората”. Не е сигурно, че
това е достатъчно епизодът
да бъде забравен.

(В. “Монд” прави отправка
към своя публикация от 9 юли
т.г., озаглавена “Дъжд от кри-
тики след назначението на
Барозу в “Голдман Сакс”.)

“Безсрамие”, “неприлич-
но”, “показване на среден
пръст”: дъжд от критики се
изля в събота, 9 юли, във
Франция и в Португалия
след съобщението, че бив-
шият председател на Евро-
пейската комисия Барозу ще
започне работа в “Голдман
Сакс”. Във Франция много
гласове от левицата, включи-
телно в правителствените
среди, протестираха срещу
това назначение в една бан-
ка със скандална репутация,
включително поради ролята
й в кризата през 2008 г., и
също защото тя помогна в
началото на десетилетието
на Гърция да прикрие дефи-
цита си, за да остане в евро-
зоната. Френските евродепу-
тати социалисти оцениха
назначението като скандал-
но. Председателката на
крайнодесния Национален
фронт Марин льо Пен споде-

ли в туитър, че в новината
“няма нищо удивително за
онези, които знаят, че Евро-
пейският съюз не служи на
народите, а на едрите финан-
си”.

Френската преса подчер-
тава, че назначението идва в
много лош момент. “Образът
на Европейския съюз, който
и без друго е налудничаво
смешноват понастящем, ня-
маше нужда от това” (“Л’Об-
серватьор”). “В най-лош мо-
мент това е разрушителен
символ за съюза и неочаква-
на печалба за еврофобите”
(“Либерасион”).

Същото възмущение и в
Лисабон: “Това назначение
показва, че европейският
елит, към който се числи Ба-
розу, няма никакъв срам”, е
реакцията на Педро Соареш,
шеф на парламентарната гру-
па на Блока на левицата.

Премиер на Португалия от
2002 до 2004 г., г-н Барозу
беше председател на Евро-
пейската комисия от 2004 до
2014 г. Това беше период, в
който Европа, разтърсена от
финансовата криза от 2008 г.,
страдаше от хипертрофиран
либерализъм и липса на го-
леми проекти.

В. “Льо Монд”, със
съкращения

Превод Коста ИВАНОВ

Френският посланик Ксавие Ла-
пер дьо Кабан, напускайки Бълга-
рия, отново показа политическа
слепота, като нарече Девети сеп-
тември ужасна дата в историята на
Европа. С нея се отбелязвало мо-
мента, в който с помощта на съвет-
ския завоевател се установявал ре-
жим, който за няколко месеца ли-
шавал България от интелектуалния
си елит. Днес липсвало разкаяние,
разбиране и изучаване на реалност-
та на комунизма.

Кабане, Кабане! Уж си завършил
политически науки, български зет
си, а още не можеш да разбереш,
че у нас тогава се говореше за со-
циализъм. Заявяваш, че тази липса
позволявала историята, проповядва-
на на цяло поколение, да бъде под-
менена, за да му бъде внушено, че
България е била освободена от
съветските войски през 1944 г. И
още: да се тачи Девети септември
не било добро начало по пътя на
демокрацията.

Не е късно да обогатиш изкриве-
ното си политическо мислене, като
прочетеш книгата на видния българ-
ски политик Стойчо Мошанов “Моя-
та мисия в Кайро”, излязла през
1991 г. - годината, в която присти-
гаш като секретар на френското
посолство в София. Тогава се любу-
ваше на българските манастири, на
красивите села и малки градове,
останали от времето на комунизма,
и нямаше време да четеш.

През август 1944 г. правителст-
вото на Багрянов изпраща Стойчо

Мосю Кабан, постлахте с бодили
дипломатическия си път!

американци и англичани е чрез
договора за примирие, който възна-
меряват да сключат, от България
като верен сателит на Германия да
се откъснат няколко територии -
богат комплекс от иглолистни гори
и оловно-цинкови находища от Ро-
допския край - и да се предадат на
Гърция. Българският дипломат
осъзнава, че това няма да се случи,
ако Съветският съюз обяви война на
България и така придобие правото
да участва в преговорите за прими-
рие - не във враждебно Кайро, а в
Москва.

Информацията е изпратена на
новото правителство. Английските
щабове са готови с военните си пла-
нове и чакат добра вест от Кайро
за сключено примирие, след
потвърждение на което армията им
ще нахлуе в България заедно с
гръцката, а и с турската. Съветската
армия ги изпреварва. На 8 септем-
ври 1944 г. съветските войски вли-
зат в България. На 28 октомври 1944
г. в Москва е подписано примирие-
то между СССР, Великобритания и
САЩ - от една страна, и България -
от друга. Територии от България не
са отнети.

Така е, уважаеми господин по-
сланик. Отивайки си от нас, ти пост-
ла с бодили дипломатическия си
път. Какво да се прави! Култура с
омраза към историята не се прави!

Никола ЧОЛАКОВ,
Горна Оряховица

Мошанов (председател на Народно-
то събрание в периода 1938-1939
г.) с дипломатическа мисия в Истан-

бул и Кайро, за да сключи прими-
рие със САЩ и Англия. В Кайро
Мошанов разбира, че главна цел на
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Николай КОЕВ

нещо се е активизирал, защото
рипа ли, рипа срещу кандидату-
рата на Ирина Бокова за генера-
лен секретар на ООН. Изглежда
притеснение бълбука в съзнани-

вно десният сектор в
българския политиче-
ски келепир и присъ-
дружният към него
клуб по интереси

ето на тези съотечественици, които загърбиха дори лят-
ното си безгрижие, за да се отдадат с мазохистична
радост на любимото си занимание да компрометират
политически непригодни според тях лица.

В тази като че ли дърводелска работа лицата Анд-
реев и Михайлов например имат многолетен опит, който
изглежда в годините капитализираха успешно. Сега оба-
че пред тях и себеподобните им се откри невероятната
възможност за направо планетарно изпълнение и
възраждане за чужда сметка на затихващите им кари-
ери. И се прицелиха милите във високата мишена на
българския кандидат за шеф на световната организа-
ция. За тях и тихите лобисти в парламента, правителст-
вото и социологическия сектор и присъдружните медии,
остана без значение фактът, че за първи и вероятно
последен път наш съотечественик е сред кандидатите
за поста. Че българка е все пак сред групата на фаво-
ритите. Че Бокова завоюва широко признание сред
обективно мислещите хора за работата си като генера-
лен секретар на ЮНЕСКО и се ползва с уважение в
световния дипломатически и политически елит. Че ней-
ната подготовка, експертност, диалогичност и лично оба-
яние се признават от утвърдени личности в междуна-
родния живот. Че в крайна сметка трябва всички да
бъдем поласкани наш човек да бъде изобщо в обсега на
лицата с шанс за самия връх на ООН. И то в момент,
когато светът отново кърви, изправен е пред глобална
конфронтация и терористичен гнет, а с безпрецедентния
емигрантски ужас Европа е на прага да компрометира
най-голямото междудържавно обединение и широко
прокламираните му ценности.

В отговор на всичко това родни избраници направо
ни втрещяват с липса на патриотизъм и чувство на
съпричастност към една истинска национална кауза.
Пускат черни пощенски гълъби високо с депеши сре-
щу Бокова надалеч от родната граница с ниската цел
да компрометират нашата кандидатура. Сумтят из ко-
ридорите на Брюксел и отвъд Атлантика и не само
демонстрират, но и градят ореол на колебание около
българския избор. Надяват се вероятно угодничество-
то с дъх на тежък политически провинциализъм да им
донесе облаги и признание в борбата с измислен про-
тивник, от която губим всички, губи естествено и държа-
вата. А после с невинни по детски очи се учудват от
резултатите в предварителните класирания и бързат
ли, бързат да деградират личността и дори способност-
та на Бокова да се бори за краен успех.

В голямата политика има строги закономерности и
трудно утвърденият механизъм допуска случайности.
Мощните световни лобита имат свои лостове за вли-
яние, които по правило остават скрити за обществата.
Не прави изключение естествено и ООН. В случая с
актуалния избор на генерален секретар освен заяве-
ната публично нагласа за предпочитане на кандидат
жена от Югоизточна Европа, има и друго важно обсто-
ятелство. А при Бокова наред с личните й качества то
според мен е водещо. Става въпрос за изходната плат-
форма, за трамплина, от който нашият кандидат се
впуска в надпреварата. Това не е посланичеството й
в Париж, нито предишната й политическа дейност,
които също не са без значение. Това е именно успеш-
ният мандат на българката начело на ЮНЕСКО, което
е важна част от структурата на ООН. И въобразява ли
си някой, че изборът й начело на организацията тогава
е минал без санкцията и одобрението на влиятелните
световни фактори? Едва ли! При това във висшите
структури на международния живот също предпочитат
да издигат “свой” вътрешен човек, проверен, доказан
в практиката професионалист, с по-всеобхватен, а не
само европейски поглед върху процесите.

Ето това, според скромното ми мнение, е голямото
предимство на Бокова пред другите кандидати. Предим-
ство, което така упорито се стремят да омаловажават
доморасли политически лобисти, попаднали в ареала на
чужди интереси, действащи от задгранична дистанция
уж родни бизнесмени и навъртащи се около тях карие-
ристи. И, питам се, рационално и почтено ли е в хода на
откритата дълга процедура по избора на генерален сек-
ретар да оттегляме вече издигнатата от държавата кан-
дидатура и създаваме прецедент със заменянето й с
нова, която трябва да отскача от далеч по-нисък трамп-
лин? Само защото в предварителните гласувания не сме
убедително първи. Ами защо в духа на тази демагогия не
изтеглим тогава и “Лудогорец” от Шампионската лига,
след като авторитетният английски вестник “Телеграф”
го класира чак на 30-о място от общо 32 отбора, а и
обективно нашият тим няма никакъв шанс да стане първи
в Европа. Не, ние сме свикнали винаги да сме първи,
представете си. Да, но по държавен мазохизъм!

Я

Светът е малък

 Мазохизъм Мазохизъм Мазохизъм Мазохизъм МазохизъмМаневри за
ООН в 12 без 5
Неофициален кандидат, предварително обречен
на провал, заплашва да дестабилизира надпреварата

Дейвид КЛАРК,
сп.”New Statesman”*

*Дейвид Кларк беше специа-
лен съветник на британския
външен министър Робин Кук от
1997 до 2001 г. Статията му е
публикувана на 11 септември -
ден преди Борисов да обяви, че
Бокова остава единствен кан-
дидат на България за ООН.

Надеждите, че ООН би могла
да се сдобие със своя първи ге-
нерален секретар жена, са на път
да бъдат попарени, ако слухове-
те, които тръгнаха да циркулират
из Ню Йорк в края на миналата
седмица, имат основание. Опитни
в ресора ООН репортери обявиха
миналия петък, че Унгария, Лат-
вия и Хърватия, подкрепени от
Германия, се готвят да номинират
еврокомисарката Кристалина Ге-
оргиева и тя ще е изненадващият
играч, който ще се включи в по-
следния момент в надпреварата.

На идния ден серия медии в
родната на Георгиева България
съобщиха, че правителството в
София ще подмени до дни досе-
гашния си официален кандидат и
ще застане зад номинацията на
еврокомисарката. Потвърждение,
че опитите за рокада са в ход,
дойде ден по-късно (11 септем-
ври - бел.ред.), когато руското
външно министерство разкри как
германският канцлер Ангела Мер-
кел се е опитвала наистина да
подсигури подкрепата на Русия
за “кандидат от България, разли-
чен от официално номинирания”
по време на срещата на върха на
Г-20 в Китай.

Маневри по лансирането на
кандидатурата на Георгиева те-
кат от месеци - писало се е за
това и друг път. Но подобен анонс
в 12 без 5 е на път да извади от
релси кампанията на Ирина Бо-
кова - официалната българска
кандидатура и единствената жена
на терена, която все още има
реални шансове да стане гене-
рален секретар на ООН.

Съветът за сигурност проведе
досега 4 предварителни гласува-
ния, при които страните членки
можеха да “окуражават” или “обез-
куражават” всеки от кандидатите.
В две от гласуванията Бокова се
класира най-напред от всички
жени и беше единствената сред
тях, която получи повече гласове
“за”, отколкото “против” (7, 5 и 3
“без мнение”). Всички останали
кандидатки получиха 7 или пове-
че гласа “против”. Това на практи-
ка прави невъзможно преминава-
нето им през прага, изискващ от
бъдещия победител да спечели
поддръжката на 9 от 15-те члена
на Съвета за сигурност.

Бокова има
предимството

да е от Източна Европа - единст-
веният регион на ООН, от който
досега не е излъчван генерален
секретар. Притежаващата право
на вето Русия обаче изисква при
избора сега да бъде спазен прин-
ципът за регионална ротация и
най-високата позиция в йерархи-
ята на организацията да иде при
източноевропеец. В този контекст
ситуацията на досегашния фаво-
рит в гласуванията - бившия пор-
тугалски премиер Антонио Гуте-
риш - не изглежда добра и той е
може би доста по-слаб, отколко-

то ни се струва. Въпреки че Гуте-
риш получи по-малко гласове
“против” от всеки друг участник в
надпреварата, смята се, че едно
от тези обезкуражавания принад-
лежи именно на Русия.

Трима мъже от Източна Евро-
па в момента са с повече гласове
“за”, отколкото Бокова. Един от тях
- бившият сръбски външен ми-
нистър Вук Йеремич - обаче със
сигурност ще получи вето от САЩ
заради своята позиция срещу
независимостта на Косово. Маке-
донецът Сърджан Керим получи
7 гласа “против” (с два неодобри-
телни гласа повече от Бокова -
бел.ред.) и по този начин се ока-
за много близо до изпадането от
“фронтовата линия”.

Мирослав Лайчак, настоящ
външен министър на Словакия,
изглежда в добра позиция, изкач-
вайки се от 10-о на 2-ро място по
време на третото предварително
гласуване. Отдават резкия му скок
на факта, че правителството на
Словакия дни преди това призо-
ва ЕС да отмени санкциите си
срещу Русия (след визита на сло-
вашкия премиер Фицо в Кремъл
и среща с Путин - бел.ред.). И това
е може би достатъчно основание
за вето от страна на САЩ.

При всякакви изчисления Бо-
кова изглежда с най-добри шан-
сове да се изкачи по-нагоре в
класацията от мястото си сега -
като компромисен избор.

Георгиева, обратно, има мно-
го малки шансове за успех. Един
от членовете на Съвета за сигур-
ност - Венецуела - дори вече
възрази, че е

„твърде късно”
за спускане с парашут

на нови кандидати в един процес,
който е твърде напреднал. Отдел-
но, Георгиева няма необходимата
квалификация. Въпреки че е смята-
на за способен технократ, тя няма
сериозен дипломатически опит, за
да се сравнява с двата мандата на
Бокова като генерален директор
на ЮНЕСКО. Но това, което най-
много й пречи, е, че я смятат за
скъпа до сърцето на Брюксел във
времена, когато Русия все още
страда от санкциите на ЕС.

Желанието на Москва да из-
вади на светло маневрите в пол-
за на Кристалина Георгиева би
трябвало да бъде възприето като
ясен сигнал на неодобрение и
дори готовност, ако се наложи,
на вето срещу нейната кандида-
тура.

Възниква въпрос обаче защо
някой би решил да подмени един
“жизнеспособен” кандидат с го-
леми шансове с някой, който още

на старта изглежда обречен на
провал. Отговорът е, че всички
европейски лидери, които манев-
рират от името на Георгиева,
принадлежат към дясната Евро-
пейска народна партия (ЕНП) и
схващат това като възможност да
превземат лидерската позиция в
ООН. Европейската политика в
обичайния си вид е общо взето
консенсусно занятие, което
включва широко двупартийно
сътрудничество, но този баланс
беше нарушен в последните го-
дини, тъй като ЕНП се радваше
на дълги периоди на доминация
в Европейския парламент, в Съве-
та на министрите и в Европейска-
та комисия.

В резултат на това нарасна
апетитът на десните лидери да
действат от позиция на силата и
да се държат като господари при
взаимодействието си с останали-
те. Лявоцентристките правителст-
ва, които излизат на предна ли-
ния, са третирани строго, докато
за простъпките на техните анало-
зи отдясно очите се затварят ма-
сово. Постовете се раздават на
базата на партийната лоялност, а
не на способностите.

Корупционният ефект

от този манталитет чудесно се
илюстрира от факта, че не на кой
да е, а на унгарския премиер
Виктор Орбан приписват водещи-
те усилия да лансира Георгиева.
Орбан е човекът, който изкара
годините си в управлението,
потъпквайки държавната консти-
туция, задушавайки свободата на
медиите и превръщайки мигран-
тите в изкупителна жертва. Орбан
е демагог, ксенофоб и е автори-
тарен. Всяка уважаваща себе си
демократична организация би го
изхвърлила като свой член още
преди години. Но в доминираната
от ЕНП Европа му е позволено
да прави каквото си иска и му се
отдава голямо значение.

Всичко в момента зависи от
българския премиер Бойко Бори-
сов. Кабинетът му бе насрочил
спешно заседание, за да вземе
решение по казуса. Ще удържи
ли Борисов на натиска на прияте-
лите си от ЕНП, съгласявайки се
да номинира Георгиева, или ще
предпочете националния инте-
рес, запазвайки кандидата с наи-
стина реални шансове да спече-
ли за България международен
престиж, ставайки дипломат №1
на света? В нормални времена
този въпрос нямаше да има нуж-
да от задаване, но сегашните
времена не са нормални.

Гласове, заглавието
е на редакцията
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ИЗЛОЖБАТА „СКУЛПТУРНИЯТ ОБЕКТ КАТО
ЗРИТЕЛ” В ГАЛЕРИЯ „ВАСКА ЕМАНУИЛОВА” кратки

Още в първия уикенд на
октомври Сатиричният те-
атър ще направи подарък
на зрителите си - четири
спектакъла на обща цена от
15 лева за трите дни в края
на седмицата - 7, 8 и 9 ок-
томври, научи ДУМА от Со-
фия Стойчева, пиар.

Освен вечерните пред-
ставления за големи, в па-
кетната цена влиза и едно
от детските дневни пред-
ставления “Новите дрехи на
краля”. Така зрителите ще
могат да си подарят един
театрален уикенд заедно
със своите семейства.

В петък на 7 октомври от
19.30 ч. на камерна сцена
ще бъде показана роман-
тичната комедия “Случайна
среща”. Сред актьорския
състав са любимците на
публиката актьорите Албе-
на Павлова и Кирил Ефре-
мов. Героите в спектакъла
са загубили пътя към успе-
ха, разминали са се с по-
следната си любов, но ре-
шават да опитат отново
късмета си на Среща на не-
обвързаните. На 8 октомври
през деня  децата може да
гледат спектакъла “Новите
дрехи на краля”. В адапта-
цията на Евгений Шварц по
приказки на Андерсен
принцесата се влюбва в сви-
наря - нещо недопустимо,
според кралския етикет. В
крайна сметка любовта се
оказва по-силна от фалши-
вите правила за добро по-

Ñàòèðàòà ïðàâè
ïîäàðúê çà ïóáëèêàòà
На шести октомври театърът открива 60-ия си юбилеен сезон

Сцена от “Новите дрехи на краля”

ведение. В тази цветна при-
казка с щастлив край всеки
от зрителите на възраст от
4 до 94 години ще намери
по нещо за себе си.

В съботната вечер на 8
октомври от 19.30 ч. публи-
ката ще се забавлява с кла-
сическата комедия на Бен
Джонсън “Волпоне”. Герои-
те на Георги Мамалев, Ан-
тон Радичев и Стефан Ще-
рев-Чечо се оплитат в ин-

триги заради алчност и сре-
бролюбие. Според режись-
ора на спектакъла проф.
Здравко Митков, макар и
писана преди повече от 400
години, тази комедия не е
загубила нищо от блестя-
щия си хумор и сатирична
острота. На 9 октомври от-
ново на голяма сцена от
19.30 ч. Александра Сърча-
джиева и Явор Борисов ще
се събудят в едно легло в

спектакъла “На другата сут-
рин”. Те ще открият - не без
помощта на героинята на
Нона Йотова, че пътят от
случайната свалка до сват-
бата минава... през чарша-
фите. Макар да се занимава
с темата за секса, това е
заразително смешно пред-
ставление за любовта - как
да я открием, съхраним и
изведем до щастлива
развръзка.

Камерен ансамбъл “Софийски солисти”
с диригент Пламен Джуров ще зарадва
жителите и многобройните гости на
столицата с концерт “Малка нощна
музика... под Ларгото” на 17 септември
- Деня на София.
Концертът на Камерен ансамбъл “Со-
фийски солисти” в пространството под
стъклените куполи над Античен ком-
плекс “Сердика” на столичното Ларго
(между Министерския съвет и Прези-
дентството) ще е с вход свободен, а
неговото начало е от 19 ч. в събота.
В програмата на концерта по повод
Деня на София са произведения от
Моцарт (“Малка нощна музика” (I част),
Бах (Фантазия и фуга, Ария), Вивалди
(Концерт за четири цигулки), Чайковски
(Валс), Пахелбел (Канон), Елгар (Любо-
вен поздрав) и други бисери от класи-
ката, а като солисти ще се изявят
Йордан Димитров, Стоимен Пеев, Евге-
ни Николов и Орлин Цветанов.
“Да открием заедно новите културни и
акустични пространства на София”,
пише в поканата за предстоящия кон-
церт. Организатори са Столичната
община - Дом на културата “Красно
село” и Министерството на културата.
Входът е от страната на метростанция
“Сердика” или от подлеза пред Минис-
терския съвет.

„Софийски солисти”
изпълняват
първи концерт
под куполите
на Ларгото

София ще бъде
домакин на 9-ото из-
дание на Международ-
ния фестивал за ули-
чен и куклен театър
“Панаир на куклите” от
днес до 22 септември,
който се организира от
Столичния куклен те-
атър и Столичната об-
щина с подкрепата на
МК, АКТ-УНИМА
България и Съюза на
артистите.

Фестивалът включ-
ва над 40 представле-
ния и за първи път ще
участва и цирк! Circo
Paniko от Болоня, Ита-
лия, ще представи
един наистина неверо-
ятен спектакъл - цир-
ково-вариететно шоу -

Италианско цирково вариете
гостува в София по покана
на Столичния куклен театър

“Gran Paniko Al Bazar”.
Представлението е

атрактивна смесица от
цирк, клоунада и те-
атър. Музиката на живо
е една от големите
атракции на цирка от
самото начало, а му-
зикантите постоянно
свирят и сменят инст-
рументите си: пиано,
контрабас, китара, ду-
хови инструменти, ин-
дийска лютня и още, и
още, за да създадат
различна атмосфера
от джаз до латино сал-
са, от валс до индий-
ска музика, от пънк до
балкански ритми, до-
като в това време стра-
хотни акробати показ-
ват специални цирко-

ви изпълнения - китай-
ски скокове, ходене по
въже, въздушен танц,
жонглиране, баланс...

Стара, скърцаща
врата се отваря бав-
но и тъмнината е
пронизана от лъч
светлина и звука на
далечен смях - про-
бужда се таен свят...
Какво е това? Стар
дюкян, пълен с
дрънкулки, мебели,
дрехи, цимбали и ду-
хови инструменти,
безумни и странни
създания, заключени
от много години
вътре в този “базар”.

“Gran Paniko Al
Bazar” ще има общо 7
представления, а шат-
рата му ще бъде раз-
положена в новия
парк “Възраждане”
(зад МОЛ София).

И тъй като по вре-
ме на фестивала Сто-
личният куклен те-
атър празнува своя
70-и рожден ден, са
подготвени още мно-
го изненади и неза-
бравими емоции за
всички малки и голе-
ми зрители.

Красимир Гюлмезов
озвучава буктрейлъра
на романа „Където
някога вървяхме”

 С буктрейлър бе представе-
но българското издание на един
от най-значимите романи на XXI
век - “Където някога вървяхме”
от Шел Вестьо (издание на “Пер-
сей”). Книгата се превръща в
истинска сензация - възхвалявана
от критиците, които я опреде-
лят като задължителна за чете-
не, любима на читателите, кои-
то я превръщат в бестселър,
превърната във филм, преведена
на много езици. Буктрейлърът е
с музиката на Красимир Гюлме-
зов, един от най-големите
български композитори, автор на
много хитове на дует “Шик”, Лили
Иванова, Нели Рангелова, Мариа-
на Попова и Орлин Горанов, Весе-
лин Маринов. Музиката много
добре озвучава “Където някога
вървяхме” - сага за раждането на
модерния човек с неговите ро-
мантични стремежи, желание да
получи любов, да се бори за каузи
и да се приспособява, за да оце-
лее. В романа има нещо от “Вели-
кият Гетсби” на Фицджералд и
ерата на джаза, нещо от велики-
те руски реалисти Толстой и
Достоевски, но пренесено век по-
късно. Това е книга, каквато се
създава веднъж на десетилетия.

„Точка БГ”
с акустична изява
в „Студио 5”

“Точка БГ” ще се срещнат
отново със своите приятели в
уютното пространство на сто-
личния клуб “Студио 5” в НДК на
12 октомври от 18.30 ч. След ху-
бавото лято идва време за чаша
вино, полумрака на залата, звука
на китарите, аромата на есента
и времето, прекарано с приятели,
казват организаторите.

Любен Диманов
представя „Покой
и движение”

Изложба на Любен Диманов
под наслов “Покой и движение”
ще бъде открита на 19 септем-
ври от 18.30 ч. в галерия “Нирва-
на” на ул. “Ангел Кънчев” 17. “Жи-
вотът не е дълъг с дните, а с
изминатия път”, казва авторът.
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Мемоарната кни-
га на Васил Дойков
(род. 1930 г.) с ин-
тригуващото загла-
вие “Последният по-
лет на дунавските ру-
салки” е засега по-
следният или по-точ-
но най-новият опус на
известния български
географ и краевед от
Русе. И ако може да
се определи с някол-
ко думи, това е: “вълну-
ващо, интересно, еру-
дитско четиво”. Още
като ученик в прогимназията попаднах на ня-
колко негови книги (били са първите му): “Русе”,
“Езерото на пеликаните Сребърна”, “Пътуване
из Средиземноморието” и “Там, където Висла
тече”. Първата ми даде знания и самочувствие,
че съм роден в този стар и най-европейски
град у нас, а другите ме пренесоха в нови,
непознати светове. Ще призная, че обожавам
географията, но мразя да пътувам, моите пъте-
шествия са асоциативни и въображаеми, зато-
ва, бих казал, е чудесно, че на света има хора
като Васил Дойков, неуморни пътешественици,
които го описват така пространно, задълбоче-
но, увлекателно, като при това спестяват усили-
ята на мързеливци като мен. През целия си
живот, подобно на своя идол от детството, ве-
нецианеца Марко Поло, Васил Дойков (автор е
на много приятна книга и за Града на Лагуна-
та!) е осенен от непреодолимия си копнеж за
пътуване. И пътува и до днес.

В края на тази книга (едно добро издание
на ИК “Ковачев”) е поместена впечатляващата
библиография на автора от 1959 г. до днес,
като книгите могат да се разделят условно в
няколко големи раздела:  1. Русе - история,
география, култура, архитектура, краезнание,
Русенският регион; 2. Дунав - Дунавските стра-
ни и Дунавският воден път, дунавските градо-
ве; 3. География на България - книги за българ-
ски градове и забележителни места; 4. Книги
за европейски градове и страни от Европа - от
Русия и Румъния до Португалия и Великобри-
тания; 5. Книги за всички балкански държави;
6. Учебници и помагала за средни и висши
училища по география. Дори самото им избро-
яване респектира. Един близо петдесетгоди-
шен неуморен труд, като при това Васил Дой-
ков не е бил на свободна практика, а се е
трудил като преподавател в различни средни
училища и университети (Русе, Варна, Търно-
во, Силистра), а също и като журналист и
редактор в редица издания. Работил е не-
прекъснато доскоро.

Книгата, замислена като мемоарна (подза-
главието й е “Мемоарни капчици”), като рав-
носметка на един богат и пълноценен живот,
съдържа по малко от всичко: произход, детст-
во, семейна среда и най-ранни спомени, уче-
ние, първи опити в писането, приятелства и
интересни хора, с които се е срещал, неговите
ученици и последователи, пътешествията му,
пристрастията му и не на последно място -
любовта му към Русе, този тринадесетвековен
български и европейски град - от 85-те книги
15 са за основания от император Веспасиан
Секстагинта Пристис, Приста полис, Руси,
Ротциг, Русчук, Русе, някога столица на цяла
Северна България от Ниш до Констанца.
Градът, в който след петвековното азиатско
робство влиза културна Европа.

Всичко това е поднесено живо, образно, на
много места с чувство за хумор и самоирония,
с много любов. А ерудицията на Васил Дойков
е невероятна. Открил е и е проучил толкова
много неща, че когато четеш книгите му, оста-
ваш удивен от тези знания, от невероятната му
енциклопедична култура. Наистина, география-
та е наука, предполагаща отлична памет, ши-
рока култура и знания, но това, което ни пред-
ставя Васил Дойков в тази своя книга, е впечат-
ляващо и непременно трябва да се прочете.

А заглавието? “Дунавските русалки”? Това
е името на една вече изчезнала порода (живя-
ла близо 250 милиона години /!/ само по поре-
чието на Дунав, Данубиус или Истрос) водни
пеперуди-еднодневки, които с красотата и гра-
циозността си са удивлявали още древните тра-
ки и римляните, дали им името “палингерия
лонгкауда”. Авторът е имал уникалния случай
преди известно време да присъства на послед-
ния им полет на великата река...

Васил Дойков, “Последният полет на
дунавските русалки”, изд. “Ковачев”, 2016

Огнян СТАМБОЛИЕВ

През 2016 г. се навършват 25
години от основаването на Нацио-
налния филмов център. Институция-
та е създадена на 6 юни 1991 г. с
постановление на Министерския
съвет. Ето какво разказва първият
директор на НФЦ Димитър Дере-
лиев за началото:

“През пролетта на 1991 г. точката
на кипене в желанието за цялостна
промяна на българската кинемато-
графия беше достигнала предела си.
Голямата част от по-младите настоя-
вахме за приключване с държавния
монопол в киното и създаването на
нова европейска структура. По това
време министър на културата беше
проф. Димо Димов, изпълнен с ре-
шителност, и негови заместници бяха
проф. Ивайло Знеполски и Павел
Васев, които имаха ясно отношение
по въпроса. Благодарение на това
се роди Постановление номер 107
от 6 юни, с което се създаде Нацио-
налният филмов център. Беше изне-
нада за мен, че ме определиха за
директор, до този момент се споме-
наваха по-известни имена. Най-доб-
рото беше, че можехме да създава-
ме всичко на чисто в новата система,
с голяма автономия.

Едно от първите ни постижения
бяха успешните преговори с Гаетано
Адинолфи, президент на “Евроимаж”,
за присъединяването на България
към фонда. Проблем се оказа, че
страната ни още не беше член на
Съвета на Европа, към който е
фондът. Елка Константинова като ми-
нистър на културата положи много
усилия това да се случи по-бързо.
По-късно успех бе и присъединява-
нето на България към програмата
“МЕДИА”, години преди да станем
членове на Европейския съюз.

Приемането на нов закон за кино-
то отне на Филмовия център и фил-
мовата общност 12 години, но важно-
то е, че успяхме. Със Закона за фил-
мовата индустрия НФЦ утвърди само-
стоятелността си и гарантира по-ус-
тойчиво развитие на българското
кино. Времето показва необходимост-
та от усъвършенстване на закона.”

Освен член на фонда “Евроимаж”
и програма “МЕДИА”, Националният
филмов център е координатор за
България и в Европейската аудиови-
зуална обсерватория, която събира
и разпространява информация за ау-
диовизуалната индустрия в Европа в
39 страни. През 2013 г. България,
която е една от държавите основа-
телки на обсерваторията, поема за
една година ротационното предсе-
дателство на организацията.

От 2005 г. НФЦ представлява
България в Европейската филмова
промоция - организация, осъщест-
вяваща представянето на европей-
ски филми, режисьори и актьори на
най-престижните световни фестива-
ли. През юни 2001 г. в София се
подписва Хартата, с която се учре-
дява Филмовата мрежа на страни-
те от Югоизточна Европа. НФЦ
представлява България в организа-
цията, която е първата международ-
на инициатива, обединяваща
държавните институции в сферата
на киното от региона.

България се превърна в разпоз-

Крайно време е да говорим по-често за качествата
на филмите, за емоцията, оставяна в зрителите,
а разговорите за пари нека бъдат необходими, но не
основни, казва директорът на НФЦ Камен Балкански

“Каръци” е сред
най-новите
и успешни

български филми,
осъществени
с подкрепата

на НФЦ

25ГОДИНИ НАЦИОНАЛЕН
ФИЛМОВ ЦЕНТЪР

наваем партньор в осъществяването
на копродукции със страни по Евро-
пейската конвенция за кинемато-
графска копродукция и с държави, с
които имаме сключени спогодби в
областта на филмовата индустрия:
Франция, Канада, Израел, Турция,
Италия, Русия.

От седем години НФЦ участва със
собствен щанд на филмовия пазар в
рамките на международния фестивал
в Кан, а вече втора година се орга-
низира и щанд на Европейския фил-
мов пазар в Берлин.

От 1991 до 2016 г. с финансова
подкрепа чрез НФЦ са произведени
138 игрални, 236 документални и
124 анимационни филма. Отпускат се
средства и за късометражни
игрални филми, дебюти
и нискобюджетни
продукции, с което
се дава възмож-
ност на повече
млади хора да
работят със са-
мочувствие в об-
ластта на киното.

Българските
филми, произведени
с държавна подкре-
па чрез НФЦ, пече-
лят признание и на-
гради в чужбина и
поддържат интере-
са на публиката в
България към род-
ното кино в него-
вите традиции и
развитие. В сфера-
та на дистрибуци-
ята се оформиха
компании, които
разпространяват
приоритетно евро-
пейско и българско
кино. Филмовият
център все повече
се вписва в евро-
пейските тенден-
ции за електронна обработка на дан-
ни и онлайн услуги.

“Днес, когато Европа не е само
географско понятие, но и отворена те-
ритория за споделяне на общи евро-
пейски ценности, характерът на вся-
ка кинематография изгражда това,
което наричаме европейско кино и
културно многообразие. Българското
кино е свободно да изразява себе си,
да търси своите партньори и публика
не само на територията на страна-
та, но и в европейски и световен
план. Предстои ни много работа в
областта на образованието и при-
вличането на нови публики, дей-
ности в областта на промоция-
та, кинопоказа, дигиталните
технологии. Крайно вре-

ме е да говорим по-често за качест-
вата на филмите, за емоцията, оста-
вяна в зрителите, а разговорите за
пари да оставим като необходими, но
не основни.

Днес българското кино не е само
в България, а границите не са висо-
ки стени. Нека погледнем към света
и се съизмерваме с него”, каза на-
стоящият изпълнителен директор на
НФЦ Камен Балкански по повод 25-
ата годишнина.

Копнеж
за пътуване
Копнеж
за пътуване
Копнеж
за пътуване
Копнеж
за пътуване
Копнеж
за пътуване
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100 ГОДИНИ ОТ РОЖДЕНИЕТО
на маестро
Найден Геров
Оставаме длъжници към един оригинален и недоразбран,
но много талантлив музикален майстор

Петър МИХАЙЛОВ

Никоя институция не
отбеляза тази годишни-
на. Единствено по Наци-
оналното радио журна-
листката Красимира
Йорданова, в един мате-
риал от 5 минути... Внук
е на филологическия
патриарх Найден Геров,
автор на Речник на
българския език и първа-
та българска поема
“Стоян и Рада”, политик,
общественик. Трудно
може да мери ръст на-
следник с подобен колос.
Ала защо пък не?

Името на този добър
наш композитор е забра-
вено. От справките в Уи-
кипедия, страницата на
СБК, от единствената му
авторска плоча и от
“Книга за операта” на
Любомир Сагаев науча-
ваме, че той е роден в

Пловдив на 14 юни 1916
г.,  завършил е Амери-
канския колеж в София и
е учил частно музика -
пиано, при Д. Гончаров и
музикална теория при д-
р Й. Науман. През 30-те
години е сътрудник на
Реалистичния и Опитния
театър.

Дълги години е коре-
петитор на Варненската
опера (за това ми е сви-
детелствал и Йоско Йо-
сифов - основополож-
никът на тази институ-
ция). Автор е на няколко
опери, няколко балета,
няколко инструментални
концерта, 3 симфонии.
Може би най-популярен
е с музиката си към исто-
рическия филм “Калоян”
от 1962 г. Едно произве-
дение, останало и опре-
деляно не без основание
като класика в жанра -
режисьор е Дако Даков-

ски, сценаристи са Антон
Дончев, Димитър Мантов
и Д. Даковски. Участват
легендарни артисти: Ва-
сил Стойчев, Спас Джо-
нев, Цветана Манева.

Към историческата
тема композиторът про-
явява жив интерес. За
това свидетелства опера-
та му “Паисий Хилендар-
ски” (1959). За жалост
само с една постановка
във Варненската опера.
Останалите оперни про-
изведения са свързани
по-скоро с развитието на
детската опера с такива
атрактивни заглавия като
“Пепеляшка” (1965), “Ян
Бибиян” (1969).

Интересен е и ба-
летът “Швейк отива на
война” (1964) - чиста ек-
зотика в родната музика.
Но произведение, включ-
ващо се в една друга
тенденция, различна от
ярко националната сти-
листика “Змей и Яна”
(1937 - Хр. Манолов),
“Нестинарка” (1940 - М.
Големинов), “Кърджалии”
(1958 - Ив. Димов), “Ко-
зият рог” (1981 - Кр.
Кюркчийски) и т.н. Има
една друга непроучена и
недоизследвана посока -
подета от класика Весе-
лин Стоянов “Папеса
Йоана”, дооформяща се
при Боян Икономов “Тра-
гедията на Отело”,
продължена в “Кръсто-
носци” от Александър
Йосифов. И това е създа-
ването на музикално-
сценични творби по све-
товни класически лите-
ратурни произведения.

От неговата авторска
плоча, инициатива на
“Балкантон” в началото
на 80-те г. на XX век, са

познати две музикални
произведения. Едното е
Концерт за цигулка и
оркестър, а другото -
Симфония 2. И двете са
създадени в близки по
време периоди - 1973 и
1978 г. Концертът за ци-
гулка определено е сред
най-добрите неща, писа-
ни за този инструмент в
нашата музика. От три
части се състои, класи-
чески - Модерато, Андан-
те и Алегро. Като най-
силно впечатление пра-
вят втората и третата. В
тази музика няма фолк-
лороподобни мотиви,
няма и алеаторика, има
ясно изразена мелодика.
Добър и интересен зву-
ков оркестров език и
блестяща изява на соли-
ращия инструмент с мно-
го ефектни и виртуозни
сола и каденци. Третата
част е лека закачка,
приближава се до така
нареченото шлагерно
звучене - цитирана е
известната естрадна пе-
сен от края на 60-те г. на
миналия век (“Бела бе-
линда” на Джани Моран-
ди), ала това е само ед-
ната темичка - закачли-
во-танцувална, другата е
по-драматична, патетич-
на дори. Да, Н. Геров
обича резките контрасти.
Преходът е неусетен. Но
едно е ясно - можеш да
си засвирукаш, каквото
чуваш (ей така за кеф,
което си е и позабраве-
ната цел на музиката
май). Изпълнението е ве-
ликолепно - Николай
Марангозов и симфонич-
ния оркестър на радиото
под палката на Стоян
Ангелов. Можем да
съжаляваме, че тази

творба е само на вини-
лова плоча и няма
прехвърляне на диск,
няма и версия в Ютюб.

Втората симфония на
Н. Геров е по-строга в
сравнение с инструмен-
талния концерт. Но нару-
шава класическите пра-
вила на формата - от 3
части е. Изпълнението е
документално - Софий-
ската филхармония под
диригентството на Ди-
митър Манолов.

Интересното е, че Н.
Геров е носител на награ-
да на Съюза на българ-
ските композитори за
своето творчество. Афи-
ширал е естетическите си
разбирания, че търси “ко-
муникация с широката
слушателска аудитория”.
А подобни “мераци” от-
криваме в някои произ-
ведения на проф. Михаил
Пеков примерно - Двой-
ния цигулков концерт,
10 симфония, или на Кра-
симир Кюркчийски - “Ва-
риации” по Хендел, “Два-
ма шопа из Европа”, Тре-
тата част на първия кла-
вирен концерт.

Найден Геров е от
тази генерация компози-
тори, идеща след т.нар.
второ поколение тонови
майстори (от Петко Стай-
нов до Парашкев Хаджи-
ев и Васил Лолов). Тук
попадат проф. Димитър
Сагаев (1915-2003),
Петър Христосков (1917-
2006), проф. Бенцион
Елиезер (1920-1993).
Едни гранични автори,
които са по-скоро модер-
но звучащи, отколкото
класици. Но стилистиката
им не е така рязко отли-
чаваща се от мелодично-
то начало, както това ста-

ва при т.нар. авангардис-
ти - Лазар Николов, Кон-
стантин Илиев, Георги
Тутев. Ала е различна и
от тази на неокласиците
- Стефан Ременков
(1923-1989), Мара Петро-
ва (1921-1997), Тодор По-
пов (1921-2000), Лилчо
Борисов (1925-1996),
Иван Маринов (1928-
2004). Понеже последни-
те изредени имена са с
подчертан афинитет към
мелодичното начало. Та
Н. Геров, П. Христосков,
 Д. Сагаев заемат имен-
но това място в истори-
ческото развитие на
родната музика, което
бихме могли да опреде-
лим като предмодерно.
Въп-реки че късните
творби на Христосков и
Сагаев определено оти-
ват повече към авангар-
дистката стилистика, но
не са изцяло потопени в
нея, както един Л. Нико-
лов примерно.

Либретист на оперни-
те му произведения, а те
са на брой 9 - впечатля-
ваща цифра за българ-
ски композитор!, та либ-
ретист на тези произве-
дения е неговата съпру-
га Ала Захарчук-Герова,
която е ръководила във
Варна детско-юношеска
театрална школа към пи-
онерската организация
(за това свидетелства и
големият наш актьор
Стефан Мавродиев). Ос-
таваме длъжници към
един оригинален и само-
тен, недоразбран, но
много талантлив музика-
лен майстор. Надявам
се, че годишнината му
ще разбуди съзнателен
интерес към неоценено-
то му творчество.

овият филм на Мина
Милева и Весела Ка-
закова, излязъл ско-
ро след предизвика-

„Звярът е още жив” е българското заглавие
в документалната програма на Варшавския фестивал

през март в култoвата зала
“Света София” на бившия
Партиен дом, закривайки
официалната програма на
XX “София филм фест”, като
впоследствие беше вклю-
чен в програмата “София
филм фест на път” в Габро-

во и Плевен, а през май
беше представен и в “Со-
фия филм фест за учащи” в
Дома на киното.

Международната му пре-
миера се състоя на 22-ия
“Сараево филм фестивал”
през август, където бе при-

ет с неочакван интерес.
Официалната Q&A дискусия
след филма прехвърли рам-
ките на позволения половин
час. Публиката, сред която
много млади хора, студен-
ти и ученици, оцени сме-
лостта на темата и направа-

та, и всички колеги от
скромния екип на филма по-
лучиха комплименти: Донка
Иванова - монтаж, Емилиян
Гацов - музика, Георги Ма-
ринов - звукообработка, а
също и симбиозата Весела
Казакова и Руси Чанев.

Н
лия разгорещени дебати
“Чичо Тони, Тримата глупа-
ци и ДС”, постига втора
престижна селекция на А
категория фестивал с учас-
тието си във Варшава - 6-17
октомври.

“Звярът е още жив” е
сред 15 филма от цял свят
в документалната състеза-
телна програма на фестива-
ла. Сред кандидатите за
приза са Ана Замецка, чий-
то филм “Communion” спе-
чели наградата за Най-
добър филм в Седмицата на
критиката в Локарно 2016;
Ева Орнер, носител на “Ос-
кар” за документален филм
от 2008 г. и др. “Звярът е
още жив” бе показан първо
пред българска публика
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Просяк тропа на вратата на
заможен дом:

- Помогнете ми, госпожо! От
два месеца не съм виждал месо!

- Бедният! - съжалява го же-
ната и нарежда на прислужница-
та:

- Изнеси една пържола и я
покажи на нещастника!

НИКОЛАЙ ГИГОВ, бизнесмен
ПАВЕЛ ПАНОВ, легендарен
футболист и треньор
Проф. ТЕНЧО КОЛЕВ,
юрист и преподавател

СРЪБСКА ГРУПА ТЪРСИ
НОВИ ПОПЪЛНЕНИЯ У НАС

16
Св. вмчца Евфимия Всехвална.

Св. Людмила Чешка
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Ó÷èëèùå çà ãðèìüîðè
îòâàðÿ âðàòè â Ñîôèÿ
Ментор на школата е Диана Стоенчева, работила
с благотворителни организации, където преподава
уроци по мейк ъп за раково болни жени

Снимка Георги МАЛЕВ Първото по рода си училище за
гримьори отваря врати в София.
С това начинание се е заела топ
гримьорката Диана Стоенчева. 29-
годишната дама има богат опит в
мейк ъп изкуството зад граница,
като досега е работила главно в
Англия, където е и завършила пре-
стижната London School of Makeup
с дипломи за Beauty, TV и Media
грим със специализация в Дубай.
Богатия си опит и професионализъм
Диана е готова да предаде и на
млади таланти, които искат да се
развиват в професията.

За да представи училището си
за гримьори, Диана засне фотосе-
сия в процес на работа. Сред моде-
лите, които се включиха в проекта,
са носителката на титлата “Мис
Вселена България 2012” Жана Яне-
ва и финалистката от риалити фор-
мата “Мис България 2013” Ашли
Кейн. Кадрите са реализирани в сту-
диото на учебното заведение.

“Реших да отворя The Makeup
School в България, тъй като в стра-
ната ни няма училище, което да
предоставя на студентите си меж-
дународно признато ниво и систе-
ма на обучение, което дава възмож-
ност за истинска кариера в гри-
мьорското изкуство”, казва за начи-
нанието си Стоенчева.

Идеята за училището й хрумна-
ла по време на еднодневните грим

семинари, които организира в
Пловдив и София. “Доста от моми-
четата ме питаха дали водя профе-
сионални курсове и видях, че и
у нас имаме нужда от училище за
гримьори на световно ниво”, обоб-
щава идеята си нашенката.

“Професията гримьор е все по-
актуална и търсена и искам да
предложа тънкостите на тази про-
фесия, подплатени със световно
признат сертификат. Правя го по
аналог на училищата в Лондон и
Дубай, в които съм учила и препо-
давала. Обучението преминава по
програмата на IMA (International
Makeup Accosiation) - Международ-
на асоциация по грим, която има
училища в Лондон, Бирмингам,
Дубай, Москва, Гърция, Испания,
скоро и в Нова Зеландия и Китай.
Родните студенти, които се запи-
шат в The Makeup School, ще имат
възможността да полагат изпита си
пред преподаватели от IMA, Лон-
дон, и да получат сертификат от
престижната организация.

Амбициозната дама се занима-
ва професионално с грим от 5 годи-
ни. Обучава бъдещи гримьори в
Дубай през последните 3 години,
както и в школата Birmingham and
London. Работила е също така и с
благотворителни организации,
където преподава уроци по грим за
раково болни жени.

Отворен ден на танца на „Шипченски проход”

Графитите се съчетават по естествен и вдъхновяващ
начин с танци, музика, култура, образование и социални

дейности. Целта на проекта е този вид изкуство да
се използва като елемент, който свързва хората,

независимо от тяхното социално положение

“Отворен ден на тан-
ца” ще бъде отбеля-
зано приключването
на първия етап на

възрастни (18,30-19,30 ч.),
салса за юноши и порасна-
ли (19,30-20,30 ч.) и бачата
(20,30-21,30 ч.).

Фасадата на центъра за
социализация се сдоби с
уникални светещи в тъмно-
то графити, направени от
талантливите артисти от
L.O.V crew. Тематично от
външната страна на залата
са нарисувани впечатлява-
щи танцьори. На входната
врата гостите ще бъдат по-
срещнати от голям касето-
фон, дело на Димитър Ста-
фидов от ПОдЛЕЗНО, а на
следващия етап работата
ще продължи и по остана-
лите фасади и интериора
на центъра.

С
проекта на ПОдЛЕЗНО по
обновяване на фасадата на
Центъра за танци и спорт
за хора в равностойно и не-
равностойно положение “In
the Mood All Together”. Съби-
тието ще се проведе утре,
17 септември, на бул. “Шип-
ченски проход” 59.

Програмата на проявата
включва демонстрация на
графити арт (14,30-15,30 ч.),
работилница за деца за
рисуване с рециклирани
материали (15,30-17,30 ч.),
модерни танци за малчуга-
ни (17,30-18,30 ч.), зумба за

ВЪРДЖИЛ ДОНАТИ
ИДВА С „IN THIS LIFE”

Първият истински откровен и музи-
кантски албум - така Върджил Донати
нарича “In This Life”, който ще бъде
представен и у нас - в “Sofia Live Club”,
на 18 септември от 21 ч. Албумът е
продуциран, написан и аранжиран от
самия Донати. Той се утвърди като
един от водещите барабанисти през

последните 10 години, а в новия му
проект на повърхността излизат и
уменията му за композиране и орке-
страция. Без да търси одобрение или
гаранция за определен стил, неговото
творчество поддържа интроспективен,
независим дух, който е отвъд тради-
ционните жанрови граници и е винаги
нащрек за нови възможности. 10-те
песни от “In This Life” утвърждават тези
принципи, а в записа му са взели уча-
стие някои от най-ярките млади музи-
канти от различни краища на света.
Част от тях участват и в турнето - Бра-
гиня-младши на бас китара и Андре
Ниери на китара.

Билетите на цена от 35 лв. са в
продажба онлайн и на касите в мре-
жата на Eventim, а в деня на концерта
ще може да се купят на касата на
“Sofia Live Club” по 40 лв.

Видеопорталът YouTube става кла-
сическа социална мрежа. Компания-
та обяви, че пуска пробна версия на
нова секция, която се нарича
Community (Общество). В нея прите-
жателите на видеоканали ще могат
да публикуват статии, статуси, сним-
ки, Gif, анимации и друго съдържа-
ние. То ще е достъпно за техните
абонати. Целта на YouTube Community
е да даде повече възможности на
създателите на съдържание да кому-
никират с феновете си и да изграж-
дат по-трайни взаимоотношения. Ос-
вен това компанията се надява, че по
този начин ще задържи популярните
видеоканали, които биват привлича-
ни от конкуренти като фейсбук.

YOUTUBE
СЕ ПРЕВРЪЩА
В СОЦИАЛНА
МРЕЖА

КОНЕ И
АВТОМОБИЛИ
ВЛИЗАТ В
НАДПРЕВАРА
В първото състезание в България
“Jump and Drive” класни коне и
луксозни автомобили ще влязат
в обща надпревара. Надпревара-
та за приз Порше Пловдив -
генерален представител на Ауди,
ще се проведе в СК “Тракиец”
Житница в събота, 17 септември,
от 20 ч. Този своеобразен мара-
тон обединява живите и железни-
те сили и обещава да се
превърне в изключително шоу.
Ездачите ще покажат своите
умения, съчетани със способност-
та им да управляват автомобил
толкова добре, колкото и своя
кон. След прескачане на старто-
вата линия започва да тече
времето и се преодоляват 6 пре-
пятствия. Състезателят оставя
коня в кошарата и се качва по
най-бързия начин на колата, като
минава през всяка от вратите.
“Jump and Drive” е част от купа
“Житница”. Изпитанията по
прескачане на препятствия
започват днес, 16 септември, от
10 ч. и завършват в неделя.
Турнирът ще протече под форма-
та на 11 изпитания, за победите-
лите в които е подготвен атракти-
вен награден фонд на стойност
12 300 лв., както и предметни
призове.
През трите състезателни дни
гостите ще могат да разгледат
автомобилите, както и да напра-
вят тест драйв. Входът за зрители
е свободен.
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нес времето ще бъде ясно и слънчево.
Ще духа слаб, в Източна България до
умерен южен вятър. Минималните тем-
ператури ще са между 11-16 граду-

са, а максималните между 28-33 градуса. По
Черноморието не са изключени краткотрайни
превалявания, а максималните температури
ще бъдат 26 градуса край Варна и 25 градуса
край Бургас. Най-топло се очаква да е в Ло-
веч 33, а 32 градуса в Монтана и Русе. 31
градуса в Благоевград, Пазарджик, Пловдив,
Ямбол, Силистра и Видин. В София максимал-
ната температура ще бъде 27 градуса. В събота ще има променлива облачност.В събота ще има променлива облачност.В събота ще има променлива облачност.В събота ще има променлива облачност.В събота ще има променлива облачност.

Максималните температури ще са между 28-Максималните температури ще са между 28-Максималните температури ще са между 28-Максималните температури ще са между 28-Максималните температури ще са между 28-
33 градуса. В неделя ще бъде облачно с валежи,33 градуса. В неделя ще бъде облачно с валежи,33 градуса. В неделя ще бъде облачно с валежи,33 градуса. В неделя ще бъде облачно с валежи,33 градуса. В неделя ще бъде облачно с валежи,
придружени с гръмотевици. Температурите щепридружени с гръмотевици. Температурите щепридружени с гръмотевици. Температурите щепридружени с гръмотевици. Температурите щепридружени с гръмотевици. Температурите ще
се понижат, максималните ще са до 28 градуса.се понижат, максималните ще са до 28 градуса.се понижат, максималните ще са до 28 градуса.се понижат, максималните ще са до 28 градуса.се понижат, максималните ще са до 28 градуса.
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Механикът:
Възкресение

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cine Grand (тел.: 0875 300 985 ); Арена The Mall (бул. “Цариградско
шосе” 115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.:
02 929 29 29), Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall.

Опасни води

Артър Бишъп е наемник, ло-
кацията е Рио де Жанейро, а
убийствата, които трябва да
бъдат изпълнени в стил “нещас-
тен случай”, са три. Артър е в
почивка и хич не би си правил
труда, ако цената не беше жи-
вотът на любимата му. Затова се
задейства моментално и е труд-
но да се каже кой е по-точният
му инструмент - мерникът или
мозъкът...

Младият Кейси Стийн тъкмо
къса окончателно тъмното си CV
в търговията с наркотици, когато
става ясно, че приятелкaта му
Джулиет трябва да влезе в листа
на чакащи за спешна бъбречна
трансплантация. Порядъчната
професия и бавните спестявания
не са скоростна магистрала до
нужните 200 хиляди долара, за-
това Стийн вади старите контак-
ти от тефтера и се свързва с ек-
сцентричния си бивш работода-
тел Герън. Планът на двамата
включва майсторски обир с нула
последствия, който обаче рухва
гръмко в краката на тежкия под-
земен бос Хейгън.

Аутобан
Някои премиери до 22 септември

Нанси Адамс наскоро е загу-
била майка си. Когато решава да
се разтуши с малко сърф покрай
бреговете на отдалечен от гра-
да усамотен плаж, попада в ка-
пана на огромна акула. Покаче-
на на малка скала, стърчаща на
няколкостотин метра от брега,
Мия трябва да измисли как да
надхитри акулата, за да се спа-
си. Оцеляването се оказва най-
решаващото изпитание на воля-
та на Нанси, което изисква цяла-
та й изобретателност, съобрази-
телност и сила на духа. Режись-
ор на филма е Жауме Колет-
Сера, а сценарият на ужасява-
щата история е дело на Антъни
Джасуински.
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Arena Deluxe Bulgaria Mall 15:40,
17:50, 20:10, 22:15; Arena Mladost
14:15, 15:15, 16:20, 17:30, 18:30,
19:30, 20:30, 21:40, 22:40; Arena
The Mall 13:30, 15:30, 17:45,
19:45, 21:50; Arena Zapad 14:10,
15:15, 16:15, 17:15, 18:30, 19:20,
20:30, 21:20, 22:40; Cine Grand
Tsar Lounge 23:00; 14:45, 20:45;
Cine Grand Sofia Ring Mall Tsar
Lounge 11:15, 13:15, 15:15, 17:15,
19:15, 21:15, 23:15; 16:25, 20:30

Arena Mladost 21:20; Arena
Zapad 22:30

Arena Zapad 21:30; Cine Grand
Sofia Ring Mall Tsar Lounge
19:30; Cinema City Sofia 14:20
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Страница на
Желязко ТЕНЧЕВ

Обективът се шегува

Кой на кого ще трябва да оказва помощ?...

Машината ще бъде вариант
на руския Сухой Т-50, в който
ще има около 40 основни промени,
чиято цел са удовлетворяване
на индийските изисквания

Индия и Русия се
споразумяха за FGFA - Т-50

СССССС
лед дълги преговори,
продължили години,
Русия и Индия са се
споразумели за съвме- FGFA (Fifth

Generation
Fighter Aircraft)
ще бъде
вариант
на руския
Сухой Т-50

стната работа по изтребителя
от следващо поколение FGFA
(вариант на Т-50), съобщава
индийският вестник The
Economic Times, като цитира
източник от военното ведом-
ство на страната. Споразуме-
нието е било постигнато ме-
сец преди руско-индийската
среща на високо ниво, която
ще се проведе в индийския
град Гао. Официално лице, с

което е говорил индийският
вестник, е заявило, че нивото
на технологичен трансфер е
удовлетворило Индия. Самото
споразумение било с обем
650 страници, като в тях де-
тайлно се разглеждат отговор-
ностите на двете страни в
съвместния проект.

Подписването на фактичес-
кото споразумение се очаква-
ло съвсем скоро, като едно от
основните индийски задълже-
ния е инвестирането на
$4 млрд. в проекта.

FGFA (Fifth Generation

Снимка INDIATODAY.INTODAY.IN

Fighter Aircraft) ще бъде вари-
ант на руския Сухой Т-50, в
който ще има около 40 основ-
ни промени, чиято цел са
удовлетворяване на индий-

ските изисквания. Част от пре-
тенциите на Делхи са били
свързани с двигателя и въоръ-
жението на машината.

Индия вече вложи около

$300 млн. в предварителна-
та работа по FGFA. Очаква
се индийските ВВС да поръ-
чат около 200 такива бойни
самолета.

Американският основен боен
танк M1 „Абрамс"

АМЕРИКАНСКИТЕ ТАНКОВЕ
ИЗОСТАНАХА ДАЛЕЧ ЗАД
РУСКИТЕ В КЛЮЧОВИ ОБЛАСТИ
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Ахилесова пета на американските тан-

кове, включително на основния боен танк
M1 „Абрамс", е системата за активна защи-
та, пише Алекс Локи в Business Insider в
публикацията US tanks have fallen far behind
Russia in a key area, цитиран от агенция
blitz. Според публикувания неотдавна до-
клад на изследователската служба на Кон-
греса на САЩ, на бойното поле в Сирия се
намират минимум 8 различни противотан-
кови ракетни комплекса. Най-опасни от тях
са комплексите от руски произход, твърди
Алекс Локи.

Тази констатация на анализаторите е
актуална за намиращите се в Сирия амери-
кански военни съветници и инструктори: аме-
риканската армия се нуждае от модерниза-
ция на системите за танкова защита. На-
пример при танка „Абрамс” липсва система за
динамична защита, отбелязва изданието.

Освен това е достатъчно трудно снабдяването
със системи за активна защита на въоръжението
на Сухопътните войски и на Корпуса на морската
пехота на САЩ, добавя BI. Дори американците
да решат да купят и приемат на въоръжение про-
верените в бой израелски системи „Трофи”, това
няма да реши всички проблеми.

На морските пехотинци им е нужна активна
защита, която може да се поставя на корабите.
Трудността е там, че сензорите и радарите, из-
ползвани при такива системи за мигновено от-
криване и унищожаване на целите, могат да

влязат в конфликт между себе си или с друго
оборудване. Нещо повече, системите за активна
защита работят в милисекунден диапазон, на
недостъпни за човека скорости, затова те трябва
да бъдат автоматизирани, което повишава риска
от нанасяне на съпътстващи щети за персонала,
се казва в публикацията. Същевременно руските
танкове на верижната платформа „Армата” при-
тежават такива системи. Комплексите за проти-
вотанкова защита на танка Т-14 вече са доказа-
ли своята ефективност.  За да запазят „асимет-
ричното преимущество, САЩ трябва да вземат
решение за защитата на своята бронирана тех-
ника, обобщава Business Insider.

САЩ ЩЕ МОДЕРНИЗИРАТ
435 ИЗТРЕБИТЕЛЯ F-15

Изтребител F15 Eagle

От CNN съобщават, че
вместо възобновяване на про-
изводството на „стелт” изтре-
бителите F-22 Raptor, амери-
канските ВВС ще модернизи-
рат сега намиращите се на
въоръжение F-15 Eagle.
Съгласно новите планове на
МО на САЩ 435 F-15 ще пре-
минат дълбока модернизация,
а срокът им на служба ще
бъде удължен до 2040 г. Бой-
ните самолети ще получат

Снимка BOEING.COM

нови РЛС с АФАР, нови бордни компютри, система за самозащита
и авионика. Модернизираните самолети ще имат и ново свързочно
оборудване, което ще позволи изпълнението на съвместни опера-
ции с F-22. Освен това F-15 ще може да носят двойно повече ракети
– 16, вместо 8, както е сега. Стойността на програмата за модер-
низация ще струва около $12 млрд.

Първият построен изця-
ло индийски вертолет LUH
(Light Utility Helicopter) е
извършил своя първи полет.
Индийската Hindustan Aero-
nautics Limited (HAL) започ-
ва разработването на лекия
хеликоптер LUH през 2012
г. Екипажът е от двама лет-

ПЪРВИ ПОЛЕТ НА LUH

ци, а вертолетът може да транспортира осем души. Максималната
скорост на LUH достига 250 км, далечината на полета - 350 км и
лети на височина до 6500 м. LUH ще замени остарелите вече
Chetak и Cheetah, като ВВС и СВ са поръчали общо 184 машини.

Снимка LIVEFIST.COM LUH

Холандците ще борят
дроновете

Холандската полиция вече
ще използва орли, ако забеле-
жи дрон над забранена зона,
съобщава АФП. "Това е нискотех-
нологично решение за високотех-
нологичен проблем", е казал гово-
рителят на полицията Денис Янус.
Този древен метод за лов ще бъде Снимка NEWS.BG

 с орли

използван, когато дроновете са опас-
ни за населението, при специални
събития като посещение на държавен
глава, а също и ако са прекалено бли-
зо до някое летище. Серията от тесто-
ве, определящи най-добрия начин за
улавяне на дроновете, е започнала
през 2015 г. Никой от използваните
орли не е бил ранен, но схватката
винаги е била фатална за дроновете.

Орлите възприемат дроновете като
плячка, улавят ги във въздуха, а след
това кацат на място, където се чувстват
сигурни, стискайки машинките в нокти-
те си. Птиците се предоставят от специ-
ализиран развъдник. Стотина полицаи
ще бъдат обучени за работа с тях.
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СУПЕРБАЙК

12.00 Гран При на САЩ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2

ФОРМУЛА 1
13.00 и 16.30 Гран при

на Сингапур

Мтел стана спонсор на ЦСКА-Сф
СНИМКА АВТОРЪТ

Симеон
Донев,
старши
директор
“Продукти
и услуги”
към Мтел,
получава
фланелка
с *88 от
администра-
тивния
директор
на ЦСКА-
Сф Милко
Георгиев
при под-
писването
на спон-
сорския
договор

Мони ГЕОРГИЕВ

П
Първият мобилен оператор у нас

и дългогодишен спонсор на Левски
ще помага финансово на ЦСКА-Сф.
Мтел ще дава пари на “червените”
до края на сезона и изрази надежда
клубът да завърши като шампион на
Първа лига. Договорът бе подписан
вчера на едно от помощните игрища
на “Българска армия”.

“Вярвам, че увереността в успеха
е заразна и че ще я предадем на
ръководството и футболистите. Чер-
веният цвят свързва емблемата на
Мтел и тази на ЦСКА. Договорът с
клуба е израз на дългосрочната стра-
тегия за подкрепата ни на футбола в
България”, заяви Георги Томов, стар-
ши директор “Индивидуални клиен-
ти“ в Мтел. Неговият колега Симеон
Донев, старши директор “Продукти и
услуги”, пък обяви, че компанията ще
предложи на “червените” фенове
различни оферти като безплатни
разговори помежду им, неограничен
трафик към клубния сайт cska.bg и
др. Финансови параметри не бяха
уточнени, както и дали ще има бону-
си от оператора при спечелване на

титлата или купата. От страна на
ръководството на “червените” на
подписването присъстваха почетни-
ят президент Димитър Пенев, спорт-
ният директор Пламен Марков, както

и административният Милко Георги-
ев. Доайенът на спортната журнали-
стика Александър Манов пък разве-
де гостите из Музея на спортната
слава на “армейците”.

Още 25 звезди от
8 държави с допинг

Хакерската група Fancy
Bears, която проникна в ба-
зата данни (ADAMS) на све-
товната антидопингова аген-
ция (WADA), обяви вчера
имената на още 25 спортис-
ти от осем държави, които са
употребявали допинг “с тера-
певтична цел” или са дали
положителни проби, но не са
били обявени.

Скандалът гръмна 2 дни
по-рано, когато хакерите из-
вадиха на показ първите до-
кументи, според които сест-
рите тенисистки Серена и
Винъс Уилямс, 4-кратната
олимпийска шампионка по
гимнастика от Рио 2016 Си-
мон Байлс и олимпийската
шампионка по баскетбол със
САЩ Елена деле Доне са
приемали забранени веще-
ства с терапевтична цел и
със знанието на WADA.

В новия списък, подкре-
пен с хакнати документи,
има четирима с положител-
ни проби от Игрите в Рио
16. В списъка е олимпийски-
ят вицешампион по бокс
Миша Алоян (Рус, 52 кг),

Най-добрият ни тенисист Гри-
гор Димитров и половинката му
Никол Шерцингер най-после успя-
ха да намерят време за себе си.
Хасковлията и поп дивата си на-
правиха романтична ваканция в
прочутия италиански курорт Пор-
тофино. Двамата демонстрираха
любовта си и не се притесняваха
от наличието на папараци. Хасков-
лията дори направи няколко сним-
ки, целувайки любимата си. Те оба-
че още не са видели бял свят. Гри-
гор пусна красиви кадри от курор-
та и уточни, че почивката му е
свършила и е време за трениров-
ки. Той ще участва на “Мастърс”-а
в Базел през другата седмица.

Борец от САЩ с български корени също употребявал
„легално” уж забранените препарати

дал положителен тест за ту-
аминохептан в последния
ден на Игрите - 21 август.
Друг вицешампион Сам
Дормън (САЩ) в скоковете
във вода от трамплин, е упо-
требил амфетамин (проба от
10 август), но е имал и раз-
решение за терапевтична-
та му употреба. Олимпийски-
ят шампион от Лондон 2012
в мятането на диск Роберт
Хартинг (Гер) е дал проба
на 12 август, в която е имало
дексаметазон и триамцино-
лон. Най-известната датска
плувкиня Перниле Блум (100
м св. стил) е употребила тер-
буталин според направения
й тест на 14 август.

В обявените нови имена
са още 21 спортисти, които
са имали разрешение за упо-
треба на забранени препа-
рати с терапевтична цел.

Това са 9 състезатели от
САЩ - олимпийските шампи-
онки Мишел Картър (лека
атлетика, гюле), Катлийн
Бейкър (плуване в смесена-
та щафета на 4х100 м и
сребърна медалистка на 100

м гръб) и Бритни Гринър (ба-
скетбол), борецът с българ-
ски корени Тервел Длагнев
(свободен стил, 125 кг), Бета-
ни Матек-Сандс (тенис),
Джон Конгър (плуване), Даг-
мара Вожняк (фехтовка, 1
бронз), Дианна Прайс (мята-
не на чук) и Макуин Барън
(водна топка).

Сред спортистите на Ве-
ликобритания, използвали
“терапевтично” забранени
вещества, са звездите в ко-
лоезденето сър Брадли Уи-
гинс и Крис Фрум, голфърка-
та Чарли Хъл, Хедър Фишер
(ръгби-7) и гребецът Сам
Таунсенд.

Останалите са олимпий-
ската шампионка по гребане
Наталия Мадай (Пол), чеш-
ката топтенисистка Петра
Квитова, бронзовата медали-
стка в гребането Роксана
Чогиану (Рум) и германците
Кристина Обергфьол (копие)
и плувците Франциска Хен-
ке, Кристиан фон Лен и Кри-
стиан Райхерт.

От WADA потвърдиха, че
са изтекли данни за спорти-

сти от 8 държави, и обвиниха
хакерите.

“WADA обръща внима-
ние, че престъпното нападе-
ние, в резултат на което ста-
наха известни данните на 29
спортисти, причинява болка
на упоменатите, а също така
предизвиква съмнения у
всички останали спортисти,
участвали на Олимпийските
игри... WADA не се съмнява,
че тези атаки идват като
отмъщение за докладите на
независимите комисии на
Ричард Паунд и Ричард
Макларън, разобличили
държавно подкрепяната си-
стема за допинг в Русия.
Осъждаме тази престъпна
дейност и молим руските
власти да направят всичко,
за да я прекратят. Продълже-
нието на кибератаките от
Русия сериозно подкопава
работата, извършена за
възстановяване на антидо-
пинговата програма в Русия”,
заяви  новият шеф на WADA
Оливие Нигли.

Русия отрича да има съу-
частие в хакерските атаки.

Националният ни отбор по футбол се
придвижи с три места в ранглистата на
ФИФА. След победата над Люксембург с
4:3 тимът на Ивайло Петев е прибавил 24
т. и вече е 74-и с 470 т. Пред България
остават 73. Гвинея Бисау 474, 72. Кабо
Верде 475 и 71. Бенин 483.

Начело е Аржентина с 1646 т., пред
Белгия 1369. Трети се изкачи световният
шампион Германия с 1347, който задми-
на Колумбия 1323. Толкова вече има и
Бразилия и прогресира с 5 места в ран-
глистата при новия си селекционер Тите
и след победи над Колумбия и Еквадор в
световните квалификации. Европейският
шампион Португалия се смъкна с 1 място
и вече е 7-и с 1228 т. От съперниците ни
в група А за Мондиал 2018 Франция е 8-
а с 1188 т., Холандия - 24-а с 861, Швеция
- 41-ва със 766, Беларус 57-а с 507, а
Люксембург е 145-и с 213.

ГРИШО И
НИКОЛ НА
РОМАНТИЧНА
ВАКАНЦИЯ В
ПОРТОФИНО

НАЦИОНАЛИТЕ СА
74-И В РАНГЛИСТАТА
НА ФИФА

Щангистът от Кнежа Христиан
Първановски (77 кг) заслужи сребърен
медал на европейското по вдигане на
тежести за кадети и кадетки до 15 и до
17 г. в полското градче Нови Томисл.
Той се нареди втори на континента при
по-големите с двубой от 291 кг (136 в
изхвърлянето и 155 в изтласкването).
Във второто упражнение Първановски
остана пети, след като успя само в
първия си опит. Във втория и третия (на
158 и 159 кг) той не сполучи. Бълга-
ринът имаше и късмет, защото конку-
рентите му за втората позиция също
направиха редица несполучливи опи-
ти. Първановски обаче имаше аванс в
изхвърлянето, където също грабна сре-
брото. Безспорен шампион стана Рит-
варс Шухаревс (Лат) с 332 кг (153+179)
- нов европейски рекорд в двубоя. С
бронзовото отличие пък се окичи пред-
ставителят на домакините Петрик Бе-
бен (130+158). Шампионатът завършва
утре. Досега в общото класиране по
медали България води с 5 златни, 3
сребърни и 1 бронзов пред Румъния 4,
5, 1, Украйна 3, 0, 2 и др.

ЩАНГИСТ ОТ
КНЕЖА ВТОРИ
В ЕВРОПА

Първи случай с допинг
на Параолимпиадата

Първи случай с допинг бе реги-
стриран на Параолимпийските игри
в Рио. Аржентинският състезател
по джудо Хорхе Ленсина (90 кг) бе
отстранен заради положителна
проба. Той е тестван на 8 септем-
ври, а на 10-и отпада на 1/4-финал.

Ще си сътрудничим
с УЕФА

Националният ни антидопингов
център подписа договор за сътруд-
ничество с УЕФА. Той беше пара-
фиран от Марк Валямос, ръководи-
тел на „Звено – медицина и анти-
допинг“ в УЕФА, и от д-р Виолета
Заркова, изпълнителен директор на
Антидопинговия център в София.
Договорът предвижда изграждане-
то на биологични паспорти на фут-
болистите в турнирите на УЕФА.

Тасков на дербито

Таско Тасков ще ръководи дер-
бито на VII кръг в Първа лига ЦСКА-
Сф - Черно море в неделя от 19.00
ч. на ст. “Българска армия”. Тасков
е юноша на фалиралия вече ЦСКА.
Останалите наряди: днес, 19.00:
Монтана - Нефтохимик (Тихомир
Алексов); 21.15: Локо Пд - Верея
(Валентин Железов); утре, 17.00:
Ботев - Локо ГО (Петър Доровски);
19.00: Левски - Пирин (Владимир
Вълков); 21.15: Лудогорец - Славия
(Николай Йорданов); неделя, 21.15:
Берое - Дунав (Георги Кабаков).

И Локо ГО се мести
в Разград

Локо ГО ще изиграе следващи-
те си 3 домакински мача в Разград.
Досега новакът домакинстваше на
“Лаута” в Пловдив, защото на ста-
диона в Горна Оряховица тече ре-
монт. Причината е, че 2 от след-
ващите им 3 домакински мача са
насрочени за понеделник.
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резултати

Националите
74-и в света
в ранглистата
на ФИФА

гледайте

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2

19.00 Монтана -
Нефтохимик

21.15 Локо Пд - Верея
ПО ДИЕМА СПОРТ

22.00 Челси - Ливърпул
ПО НОВА СПОРТ
21.45 Каен - ПСЖ

ПО РИНГ
21.45 Сампдория - Милан

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.00 Кьолн - Фрайбург

Двама българи играха като резерви
на старта на груповата фаза на Шампи-
онската лига. Георги Миланов се появи
на терена в 78-ата мин. при 2:2 на не-
говия ЦСКА Москва, който гостува на
Байер в Леверкузен, а Михаил Алек-
сандров не помогна на Легия при 0:6 от
Борусия Д. Халфът стъпи на терена в
66-ата мин., когато полският първенец
вече губеше с 0:4.

Миланов замени Алексай Йонов, за
да придаде повече бързина в атаката
на руския тим, но до нов гол така и не
се стигна. Всичките попадения всъщност
паднаха през първата част. Германски-
ят фаворит поведе набързо чрез Адмир
Мехмеди (9) и Хакан Чалханоглу (15),
но московските “армейци” се добраха
до точката с голове на Алан Дзагоев
(36) и Роман Еременко (38). Вратарят
на руснаците Игор Акинфеев пък
продължи негативната си серия и до-
пусна гол в 38-и пореден мач в Шампи-
онската лига.

В другия мач от група Е Тотнъм
падна на “Уембли” с 1:2 от гостува-
щия Монако. Срещата бе историчес-
ка, защото стана най-посетената в

544 000 са гледали
мача на Лудогорец

Мачът Лудогорец-Базел (1:1) е
гледан от 544 000 зрители във
вторник вечер. Двубоят беше
излъчен по бТВ Екшън и така ка-
налът е най-гледаният в късния
телевизионен праймтайм тогава.

Роналдо счупи рекорд
на Дел Пиеро

Голмайсторът на Реал М Кри-
стиано Роналдо отговори подо-
баващо на големия си конкурент
и звезда на Барселона Лионел Меси
с пореден рекорд в Шампионската
лига. Във вторник вечер аржен-
тинецът вкара шестия си хет-
трик в Шампионската лига при
убедителната победа на ката-
лунците срещу Селтик със 7:0 на
„Камп Ноу” и стана рекордьор по
този показател, задминавайки с
един хеттрик португалеца. Ро-
налдо пък стана футболистът с
най-много голове от фаул в тур-
нира, след като изравни в 89-ата
мин. за драматичния успех над
Спортинг Лисабон с 2:1, дошъл с
гол на резервата Алваро Мората
в 4-ата мин. на добавеното вре-
ме. Португалецът вече има 12
гола от пряк свободен удар в
Шампионската лига, задминавай-
ки с 1 легендата на Ювентус
Алесандро дел Пиеро. Голът на
Роналдо срещу Спортинг беше и
под №50 за него в групите на
турнира. Така той настигна Лео
Меси и Рууд ван Нистелрой.

Шампионска лига
I кръг

ГРУПА С: Манчестър Сити -
Борусия М 4:0 3:0 Агуеро (9, 28-
д и 77) 4:0 Ихеаначо (90+1)

ГРУПА Е: Байер Л - ЦСКА М
2:2 1:0 Мехмеди (9) 2:0 Чалханог-
лу (15) 2:1 Дзагоев (36) 2:2 Ерьо-
менко (38); Тотнъм - Монако 1:2
0:1 Силва (15) 0:2 Лемар (31) 1:2
Алдервейрелд (45). II кръг: (27 сеп-
тември): ЦСКА М - Тотнъм и
Монако - Байер Л.

ГРУПА F: Реал М - Спортинг
2:1 0:1 Сесар (48) 1:1 Роналдо (89)
2:1 Мората (90+4); Легия Варша-
ва - Борусия Д 0:6 0:1 Гьотце (7)
0;2 Папастатопулос (15) 0:3 Бар-
тра (17) 0:4 Герейро (51) 0:5
Кастро (76) 0:6 Обамеянг (87). II
кръг: Борусия Д - Реал М и Спор-
тинг - Легия В.

ГРУПА G: Брюж - Лестър 0:3
0:1 Олбрайтън (5) 0:3 Марез (29
и 61-д); Порто - Копенхаген 1:1

1:0 Отавио (13) 1:1 Корнелиус
(52). II кръг: Лестър - Порто и
Копенхаген - Брюж.

ГРУПА H: Лион  - Динамо За-
греб 3:0 1:0 Толисо (13) 2:0 Фери
(49) 3:0 Корне (57); Ювентус -
Севиля 0:0. II кръг: Севиля - Лион
и Динамо З - Ювентус

кратки

Михаил Александров (вторият отляво) и съотборниците му в Легия Стивън Лангил, Гийерме
и Мирослав Радовиц са тъжни след разгромната загуба от гостуващия Борусия Д с 0:6

Двама българи
резерви в I кръг

Снимки БГНЕС

Георги Миланов в игра при 2:2 на ЦСКА Москва с Байер в Леверкузен,
а Михаил Александров не помогна на Легия при 0:6 от Борусия Д

евромач на английски тим. На митич-
ния стадион имаше 85 011 зрители,
които обаче не помогнаха на “шпо-
рите”. Тотнъм се завърна в турнира
след 5-годишно отсъствие.

Александров замени грузинеца Ва-
лери Казаишвили при 0:4, но и това не
помогна, а германците вкараха още два
гола. С това тежко поражение Легия
затвърди, че се намира в дупка, след
като след осем кръга в полското първен-
ство заема 13-о място от 16 тима с 9 т.

В другата среща от група F шампи-
онът Реал Мадрид обърна инфарктно
гостуващия Спортинг Лисабон са 2:1.
На “Сантяго Бернабеу” португалците се
виждаха победители, след като Бруно
Сесар (66) прониза Франциско Каси-
ла, но в последната минута от редов-
ното време Кристиано Роналдо израв-
ни от пряк свободен удар, а с глава
Алваро Мората (90+4) донесе трите
точки за “Белия Балет”. За Роналдо
това бе 12-и гол в турнира от фаул,
като той еднолично поведе в тази кла-
сация. Португалецът изпревари с гол
Алесандро Дел Пиеро от Ювентус, като
интересното е, че той се разписа сре-

щу родния си тим. Трикратният носител
на “Златната топка” уважи Спортинг и
не се израдва, след като прониза съот-
борника си в националния отбор Руи
Патрисио. Реал пък продължава да
няма загуба като домакин в Шампион-
ската лига от повече от пет години. За
последно “Бернабеу” бе смълчан през
април 2011 г. от Барселона.

В група D Байерн Мюнхен бе без-
пощаден срещу дебютанта Ростов и
го разби с 5:0. Срещата бе първа за
новия треньор на германците Карло
Анчелоти в турнира. На “Алианц Аре-
на” поигра и бившият полузащитник
на Лудогорец Андрей Препелица.
Румънският национал замени Сердар
Азмон (64) но при 0:4.

В историята на турнира влезе и Икер
Касияс. Испанският вратар започна 18-
ия си сезон, като се изравни на върха
по този показател с друга легенда -
Райън Гигс. Касияс пази при 1:1 на
Порто с госта Копенхаген в мач от гру-
па G. По всяка вероятност Сан Икер ще
надмине уелсеца, защото е на 35 годи-
ни, а Гигс игра до 39-годишна възраст
в Манчестър Юнайтед.

Мениджърът на Лестър
Клаудио Раниери стана
едва третият треньор, който
е водил 6 или повече отбо-
ри в Шампионската лига.
Изненадващият носител на
титлата в Англия миналия
сезон дебютира в турнира с
класическа победа с 3:0
като гост в Брюж. Също 6
тима в Лигата е водил и
испанецът Рафаел Бенитес,
който е момента е начело
на втородивизионния анг-
лийски Нюкасъл. Пред тях е
само Карло Анчелоти, кой-
то с Байерн има вече 7 от-
бора в най-престижния ев-
ропейски клубен турнир.

Раниери започва тре-
ньорската си кариера във
Вигор Ламеция и Кампания
Путеолана, след което пре-
минава през Каляри, Напо-
ли, Фиорентина, Валенсия,
Атлетико М, Челси, Парма,

Раниери вече с 6 отбора
в Шампионската лига

Ювентус, Рома, Интер и Мо-
нако. Преди да застане
начело на Лестър, италиа-
нецът беше селекционер на
Гърция.

Лестър пък е третият
английски клуб, който де-
бютира в турнира с победа,
след Манчестър Юнайтед
през 1994 г. и Нюкасъл
през 1997 г.

“Победата е много важ-
на за нас след тежкото по-
ражение от Ливърпул. Вка-
рахме ранен гол, който ни
вдъхна допълнителна уве-
реност. Брюж много добре
контролираше топката, но
ние контролирахме мача.
Може би ги изненадахме в
началото. Казах на играчи-
те, че когато чуят химна на
Шампионската лига, ще
придобият сили и желание
за битка”, коментира итали-
анецът след успеха.

  Фенове на Борусия Мьонхедгладбах изразяват
подкрепата си за отбора при гостуването на Манчестър

Сити в мач от I кръг в група С на Шампионската лига.
Двубоят на стадион “Етихад” бе отложен с 24 часа

заради пороен дъжд, а от Сити не се съгласиха той да
се играе по-рано в сряда. Голяма част от

привържениците на Борусия отлетяха обратно веднага
след като мачът бе отложен. Тези, които останаха, пък

бяха разочаровани от любимците си, които паднаха с 0:4
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